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IInnwweessttyyccjjee  ggmmiinnnnee
Od poczàtku wrzeÊnia br. w Janówku Pierwszym
i Górze trwa drugi etap budowy skrzy˝owania re-
alizowany przez Mazowiecki Zarzàd Dróg Woje-
wódzkich. W zwiàzku z zaprojektowaniem usytu-
owania studzienek kanalizacyjnych na Êrodku dro-

gi, konieczne by∏o ca∏kowite jej zamkni´cie
w tym miejscu, poniewa˝ prace na jezdni uniemo˝-
liwa∏y ruch wahad∏owy.W zwiàzku z utrudnienia-
mi prosimy o zapoznanie si´ z informacjà na stro-
nie 5. nn MP

NNoowwee  ÊÊcciiee˝̋kkii  rroowweerroowwee,,  bbuuddoowwaa  sskkrrzzyy˝̋oowwaanniiaa  ww mmiieejjssccoowwooÊÊcciiaacchh
JJaannóówweekk  PPiieerrwwsszzyy  oorraazz  GGóórraa,,  pprroojjeekkttoowwaanniiee  ssiieeccii  wwooddoocciiààggoowweejj
ii kkaannaalliizzaaccyyjjnneejj  ww mmiieejjssccoowwooÊÊccii  KKrruubbiinn  ((rreejjoonn  uulliiccyy  PPoollnneejj  ii CCzzeerrwwiieennnneejj)),,
rroozzppoocczz´́cciiee  bbuuddoowwyy  ddoommuu  KKuullttuurryy  ww OOllsszzeewwnniiccyy  SSttaarreejj  –– ttoo  jjeeddnnee
zz wwiieelluu  iinnwweessttyyccjjii,,  kkttóórree  ssàà  wwyykkoonnyywwaannee  nnaa tteerreenniiee  nnaasszzeejj  GGmmiinnyy..

WWiieellkkiiee  ÊÊwwii´́ttoowwaanniiee  
9 wrzeÊnia br. mieszkaƒcy Gminy Wieliszew
Êwi´towali wyjàtkowe wydarzenie, jakim
niewàtpliwie by∏y Do˝ynki Gminne.W trak-
cie uroczystoÊci, które odby∏y si´ na terenie
OSP Skrzeszew, mieszkaƒcy wzi´li udzia∏
w polowej mszy Êwi´tej, poÊwieceniu wieƒ-
ców oraz wspólnej zabawie. W tym samym
czasie so∏ectwo Góra walczy∏o na „Festiwa-
lu AktywnoÊci Spo∏ecznej i Kulturalnej So-
∏ectw”, gdzie zaj´li 2 miejsce zarówno
w kategorii „Smaki, kuchnia regionalna”
jak i „Prezentacja stoiska” . Serdecznie gra-
tulujemy i zapraszamy do obejrzenia foto-
relacji na stronach 8–9. nn MP

Âcie˝ka rowerowa 
na ulicy Przedpełskiego

Projekt Domu Kultury 
w Olszewnicy Starej

Projekt przedszkola w Skrzeszewie
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EExxLLiibbrriiss                                                                pprrooppoonnuujjee......  

˚̊eebbyy  nniiee  bbyyłłoo  ÊÊllaaddóóww
Poruszenie, gniew, wzburzenie...
Takie emocje targajà czytelni-
kiem po zapoznaniu si´ z historià
Grzegorza Przemyka... By∏ 19-let-
nim maturzystà warszawskiego
Liceum im. Andrzeja Frycza Mo-
drzewskiego, synem opozycyjnej

poetki Barbary Sadowskiej. 12 maja 1983 roku wraz z kolegami
przebywa∏ na Placu Zamkowym w Warszawie. Nie mia∏ przy sobie
dokumentów, zainteresowa∏a si´ nim milicja. Zabrano go na komi-
sariat, gdzie zosta∏ dotkliwie pobity. Przewieziony do szpitala zmar∏
po dwóch dniach.
„Grzegorz Przemyk nie by∏ pierwszà ofiarà stanu wojennego. Pod-
czas pacyfikacji kopalni Wujek w grudniu 1981 roku zastrzelono
dziewi´ciu górników, trzech kolejnych zgin´∏o od strza∏ów w Lu-
binie w sierpniu 1982 roku, w Nowej Hucie funkcjonariusz SB po-
strzeli∏ Êmiertelnie dwudziestoletniego elektryka. Znacznie wi´-
cej osób zmar∏o wskutek pobiç przez milicj´, ale zwykle nie by∏o
Êwiadków, wi´c te sprawy w∏adze szybko wycisza∏y lub tuszowa∏y.
W przypadku Przemyka od poczàtku by∏o to trudne – dramat ro-
zegra∏ si´ na oczach jego kolegów, którzy potwierdzà, co widzieli
w komisariacie.Wi´cej: on sam, kiedy jeszcze ̋ y∏, opowiada∏, gdzie
i kto go pobi∏. Sama sekwencja zdarzeƒ najbardziej pogrà˝a mili-
cjantów – przecie˝ ch∏opak wszed∏ do komisariatu o w∏asnych si-
∏ach, a wyjecha∏ karetkà. Sprawa wydaje si´ przesàdzona.Tym ra-
zem zomowcom uda si´ wywinàç od odpowiedzialnoÊci. Zbyt du-
˝o Êwiadków, zbyt du˝o dowodów...”.

Pogrzeb Grzegorza Przemyka sta∏ si´ wielkà manifestacjà prze-
ciwko w∏adzom PRL. Msz´ 19 maja 1982 r. odprawi∏ biskup W∏ady-
s∏aw Mizo∏ek w koÊciele pw. Âw. Stanis∏awa Kostki na warszawskim
˚oliborzu. Na t´ msz´ oraz na pogrzeb na Powàzkach przyby∏y t∏u-
my. Ulice wiodàce z koÊcio∏a na Powàzki zosta∏y zamkni´te dla nor-
malnego ruchu samochodowego. Ludzie wznosili transparenty o tre-
Êci politycznej, cz´sto nawiàzujàce do „SolidarnoÊci”. Pogrzeb Grze-
gorza Przemyka by∏ pierwszà tak wielkà manifestacjà przeciw
w∏adzy komunistycznej od czasu wprowadzenia stanu wojennego.

Historia Grzegorza Przemyka odbi∏a si´ szerokim echem i wy-
wo∏a∏a wielki niepokój wÊród wówczas rzàdzàcych. Spraw´ próbo-
wano na wszelkie sposoby zatuszowaç. Mimo ciàgnàcych si´ przez
lata procesów, niektóre szczegó∏y nie sà znane do dzisiaj. Dlatego
tym wi´ksze wyrazy uznania nale˝à si´ dziennikarzowi Cezaremu
¸azarewiczowi za reporterskà ksià˝k´ „˚eby nie by∏o Êladów. Spra-
wa Grzegorza Przemyka”, w której autor starannie rekonstruuje
wydarzenia z maja 1983 roku, a tak˝e ich przyczyny i d∏ugofalo-
we nast´pstwa. W ksià˝ce wiele miejsca poÊwi´cono matce Grze-
gorza Przemyka – Barbarze Sadowskiej. Wpoi∏a ona synowi nie-
pokornego i buntowniczego ducha, który tak bardzo rozwÊcieczy∏
potem milicjantów...

OpowieÊç Cezarego ¸azarewicza poruszy∏a re˝ysera Jana P. Ma-
tuszyƒskiego, który chce na jej kanwie stworzyç film. Jak zapowia-
da re˝yser: „Ksià˝ka jest niesamowita, ale kino rzàdzi si´ swoimi
zasadami. Czeka nas d∏ugi proces badania materia∏ów historycznych.
Historia Grzegorza Przemyka jest bardziej z∏o˝ona ni˝ to si´ wy-
daje na pierwszy rzut oka. JesteÊmy na poczàtku drogi, rozpisuje-
my pytania, na które jeszcze nie znamy odpowiedzi...”.

Na zakoƒczenie chcia∏bym przytoczyç s∏owa publicysty Piotra
Bratkowskiego: „Co tydzieƒ czytam kilka ksià˝ek. Od lat ˝adnej
nie czyta∏em ze ∏zami w oczach – mimo ˝e opowieÊç Cezarego ¸a-
zarewicza o zabójstwie Grzegorza Przemyka napisana jest bez cie-
nia sentymentalizmu i w du˝ym stopniu oparta na suchych rapor-
tach i dokumentach sprzed lat...”.

Nie jest to lektura rozrywkowa i przyjemna, ale za to – jak˝e
poruszajàca i pobudzajàca do myÊlenia.

nn  Piotr K.
Cezary ¸azarewicz, „˚eby nie by∏o Êladów. Sprawa Grzegorza Przemyka”,

Wyd. Czarne, Wo∏owiec 2016.

Firmy wspierajàce zatrudnienie
PPrrzzeeddssii´́bbiioorrccóóww  aakkttyywwnniiee  wwssppóó∏∏pprraaccuujjààccyycchh
zz PPoowwiiaattoowwyymm  UUrrzz´́ddeemm  PPrraaccyy,,  kkttóórrzzyy
pprrzzyycczzyynniiaajjàà  ssii´́  ddoo wwzzrroossttuu  zzaattrruuddnniieenniiaa  oorraazz
rroozzwwoojjuu  llookkaallnneeggoo  rryynnkkuu  pprraaccyy,,  wwyyrróó˝̋nniioonnoo
ww ttrraakkcciiee  kkoonnffeerreennccjjii  ppnn..  „„LLiiddeerrzzyy
nnaa lleeggiioonnoowwsskkiimm  rryynnkkuu  pprraaccyy””,,
zzoorrggaanniizzoowwaanneejj 1144  wwrrzzeeÊÊnniiaa  bbrr..  ww LLeeggiioonnoowwiiee..
TTyyttuu∏∏  LLiiddeerraa  LLeeggiioonnoowwsskkiieeggoo  RRyynnkkuu  PPrraaccyy 22001177
pprrzzyyzznnaannoo  ddzziieeccii´́cciiuu  ffiirrmmoomm  zz tteerreennuu  ppoowwiiaattuu
lleeggiioonnoowwsskkiieeggoo..
Dzi´ki ich dzia∏alnoÊci i zaanga˝owaniu zwi´ksza si´ zatrudnie-
nie i rozwija si´ lokalny rynek pracy. Statuetki Liderom Ryn-
ku Pracy 2017 wr´cza∏ starosta Robert Wróbel.

Konferencja, z udzia∏em pracodawców, przedstawicieli samo-
rzàdów i jednostek administracji publicznej, poÊwi´cona by∏a
promocji przedsi´biorców wspierajàcych rozwój lokalnego ryn-
ku pracy, zaanga˝owanych w aktywizacj´ zawodowà osób bez-
robotnych poprzez korzystanie z instrumentów wspierajàcych
zatrudnienie, dost´pnych w Powiatowym Urz´dzie Pracy w Le-
gionowie. Spotkanie rozpocz´∏o wystàpienie reprezentanta Mi-
nisterstwa Rodziny, Pracy i Polityki Spo∏ecznej Andrzeja Gaw-
lickiego, który omówi∏ perspektyw´ dzia∏aƒ Ministerstwa w za-
kresie rozwoju przedsi´biorczoÊci. Konferencja by∏a tak˝e okazjà
do zaprezentowania kierunku zmian zachodzàcych na rynku pra-
cy. Prelekcj´ w tym temacie wyg∏osi∏a Anna Grochowska z Ma-
zowieckiego Obserwatorium Rynku Pracy w Warszawie. Du˝o
uwagi poÊwi´cono ponadto mechanizmom finansowym Fundu-
szu Pracy wspierajàcym rozwój legionowskiego rynku pracy oraz
oddano g∏os przedsi´biorcom dzia∏ajàcym zarówno lokalnie, jak
równie˝ w skali ogólnopolskiej. O doÊwiadczeniach we wspó∏-
pracy z instytucjami rynku pracy opowiedzia∏ mi´dzy innymi Pre-
zes Zarzàdu Przedsi´biorstwa Energetyki Cieplnej „Legiono-
wo” Sp. z o.o. Narcyz Tokarski. Podczas spotkania El˝bieta Szcze-
paƒska, dyrektor Powiatowego Urz´du Pracy w Legionowie
poinformowa∏a, ˝e Konferencja otworzy∏a cykl spotkaƒ i dysku-
sji o mo˝liwoÊciach rozwoju legionowskiego rynku pracy. W li-
stopadzie planowane jest kolejne spotkanie integrujàce Êrodo-
wisko przedsi´biorców dzia∏ajàcych w powiecie legionowskim
przez Forum Gospodarcze Powiatu Legionowskiego.

NNaajjlleeppsszzaa  ddzziieessiiààttkkaa
Najwa˝niejszym punktem konferencji by∏o uhonorowanie
przedsi´biorców, którzy poprzez aktywnà wspó∏prac´ z Powia-
towym Urz´dem Pracy wspierajà zatrudnienie na terenie po-
wiatu oraz przyczyniajà si´ do rozwoju lokalnego rynku pracy.
Tytu∏em Lidera Legionowskiego Rynku Pracy 2017 wyró˝nio-
no dziesi´ç firm: Wirginia sp. z o.o. z Wieliszewa, Anna Sowa
„Sowy S∏odki Âwiat” z Wieliszewa, Dorian sp. j. z Micha∏owa-
-Reginowa oraz z Legionowa – Kamsys Piotr B∏oƒski, Poezja
Smaków sp. z o.o., AVIOTEX KKC sp. z o.o., KoMa Tax Us∏ugi
Ksi´gowe Mariola Koziatka, F.H.U. Eldom Duszyƒski J., Stu-
dio Stylizacji Cosmo i Pracownia Architektoniczna XYZ. Lau-

reaci za poÊrednictwem prezentacji multimedialnej zaprezen-
towali swoje firmy i opowiedzieli o tym, w jaki sposób je roz-
wijajà korzystajàc ze Êrodków dost´pnych w Powiatowym Urz´-
dzie Pracy. Ponadto wyró˝nienia za rozwój rynku pracy i zaan-
ga˝owanie w aktywizacj´ zawodowà osób bezrobotnych
przyznano wszystkim gminom Powiatu Legionowskiego.

PPUUPP  ddllaa  pprrzzeeddssii´́bbiioorrccóóww
Legionowski PUP, w ofercie skierowanej do pracodawców ma
szereg us∏ug i instrumentów, które wspierajà zatrudnienie w fir-
mach. Lokalni pracodawcy najcz´Êciej korzystajà z organizacji
sta˝y w siedzibach swoich firm. Istnieje tak˝e mo˝liwoÊç uzy-
skania cz´Êciowej refundacji kosztów zatrudnienia przy przyj-
mowaniu do pracy osoby zarejestrowanej jako bezrobotnej.
Okres refundacji mo˝e wynosiç od 6 do 12 miesi´cy, a jej wy-
sokoÊç oscyluje w granicach od 950 z∏ do nawet 2000 z∏. Innà
formà pomocy skierowanà do przedsi´biorców zainteresowanych
utworzeniem nowego miejsca pracy jest refundacja kosztów wy-
posa˝enia lub doposa˝enia stanowiska pracy dla skierowanej oso-
by bezrobotnej. Ten rodzaj wsparcia ma charakter jednorazo-
wy i nie mo˝e przekroczyç 6-krotnego przeci´tnego wynagrodze-
nia, które na chwil´ obecnà wynosi 25 324,20 z∏ na jedno
stanowisko pracy. PUP mo˝e tak˝e sfinansowaç koszty szkole-
nia dla przysz∏ego pracownika, który pozostaje w rejestrze osób
bezrobotnych, o ile pracodawca wype∏ni deklaracj´ zatrudnie-
nia osoby po odbytym szkoleniu.

Dodatkowo Powiatowy Urzàd Pracy pozyskuje równie˝ Êrod-
ki z Krajowego Funduszu Szkoleniowego (KFS) z przeznaczeniem
na sfinansowanie kosztów kszta∏cenia ustawicznego pracowni-
ków i pracodawców.

Wa˝nym instrumentem przywracajàcym osoby bezrobotne
do aktywnoÊci zawodowej jest samozatrudnienie. Od 2004 ro-
ku z jednorazowych dotacji przyznawanych przez PUP na otwo-
rzenie dzia∏alnoÊci gospodarczej powsta∏o ponad 1600 firm.
Na ten cel przeznaczono dotychczas ponad 30 mln z∏otych.Wi´k-
szoÊç z tych przedsi´biorstw nadal dzia∏a na rynku, rozwija si´,
a co wa˝ne – generuje nowe miejsca pracy i aktywizuje osoby
pozostajàce w rejestrze bezrobotnych.

Procedura ubiegania si´ o wszystkie formy wsparcia dost´p-
na w Urz´dzie Pracy wymaga z∏o˝enia wniosku wraz z za∏àcz-
nikami. Pozytywne rozpatrzenie wniosku koƒczy si´ podpisaniem
umowy pomi´dzy pracodawcà a Urz´dem. Powiatowy Urzàd Pra-
cy co roku dysponuje kwotà ponad 10 mln z∏ z przeznaczeniem
na aktywizacj´ zawodowà osób bezrobotnych.

Konferencja otwiera cykl spotkaƒ i dyskusji o mo˝liwoÊciach
rozwoju legionowskiego rynku pracy. Kolejnym krokiem b´dzie
inicjatywa powstania Forum Gospodarczego Powiatu Legionow-
skiego, którego organizacja wpisana jest w Plan Operacyjny na la-
ta 2016–2019 w ramach Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskie-
go na lata 2016–2025, co jest odpowiedzià na zdiagnozowanà po-
trzeb´ wzmocnienia sta∏ej wspó∏pracy mi´dzysektorowej.

Organizatorami konferencji by∏y Starostwo Powiatowe w Le-
gionowie i Powiatowy Urzàd Pracy w Legionowie. Partnerowa-
li jej Urzàd Miasta Legionowo i Powiatowa Izba Gospodarcza
w Legionowie. nn  Powiat Legionowski

Rodzinie i przyjacio∏om z powodu Êmierci 

MMAARRIIAANNAA  SSOOKKOO¸̧OOWWSSKKIIEEGGOO  

najserdeczniejsze wyrazy wspó∏czucia
s k ∏ a d a  

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki, 
przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew Marcin Fabisiak, radni Gminy Wieliszew,

dyrektorzy jednostek podleg∏ych oraz kole˝anki i koledzy z pracy

kondolencje ogłoszenie drobne

Certyf ikowany 
MMAASSAA˚̊  LLEECCZZNNIICCZZYY
Przemysław Kmieciak

Gabinet wyposa˝ony w profesjonalne łó˝ko
– Wieliszew, ul. KoÊcielna 9

pon., Êr. godz. 16.00–20.00, wt., czw., sob. godz. 8.00–20.00
(równie˝ indywidualne terminy)
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Inauguracja roku
szkolnego 2017/2018 
za nami. Kolejny rekord! 
RRoozzppoocczzàà∏∏  ssii´́  kkoolleejjnnyy  rrookk  sszzkkoollnnyy..  GGmmiinnnnee
pprrzzeeddsszzkkoollaa  pprraaccoowwaa∏∏yy  jjuu˝̋ 11 wwrrzzeeÊÊnniiaa,,
nnaattoommiiaasstt  zzggooddnniiee  zz mmiinniisstteerriiaallnnyymm
kkaalleennddaarrzzeemm  sszzkkoo∏∏yy  zzaaiinnaauugguurroowwaa∏∏yy
nnaauukk´́  ww  ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk  44  wwrrzzeeÊÊnniiaa..
RRookk sszzkkoollnnyy 22001177//22001188  ttoo  rrookk  sszzcczzeeggóóllnnyy
–– rroozzppoocczzyynnaa  ssii´́  ookkrreess  wwddrraa˝̋aanniiaa  dduu˝̋yycchh
zzmmiiaann  ww oorrggaanniizzaaccjjii  ppoollsskkiieeggoo
sszzkkoollnniiccttwwaa,,  mmaajjààccyycchh  nnaa cceelluu
uusspprraawwnniieenniiee  ssyysstteemmuu  ooÊÊwwiiaattyy
ii ppooddnniieessiieenniiee  jjaakkooÊÊccii  kksszzttaa∏∏cceenniiaa..  

Ostatnie miesiàce by∏y poÊwi´cone intensywnemu przygoto-
waniu szkó∏ do realizacji zadaƒ zwiàzanych z reformà eduka-
cji. PrzygotowaliÊmy nowà sieç szkó∏, dostosowujàc je do zmie-
nionego ustroju szkolnego. ZapewniliÊmy miejsca w przedszko-
lach lub w oddzia∏ach przedszkolnych w szko∏ach wszystkim
bioràcym udzia∏ w rekrutacji, chocia˝ cz´Êç rodziców zrezygno-
wa∏a ze wskazanego dla ich dziecka miejsca. StaraliÊmy si´
sprostaç wszystkim wymaganiom stawianym przez zmiany
w systemie edukacji. Mamy nadziej´, ˝e odbijà si´ korzyst-
nie na naszych placówkach, w których 4 wrzeÊnia edukacj´
na wszystkich szczeblach podj´∏o 2170 uczniów i wychowan-
ków. To o 116 osób wi´cej ni˝ w ubieg∏ym roku szkolnym!
Edukacjà przedszkolnà obj´to 592 dzieci w ramach 28 oddzia-
∏ów, w tym:
• 289 dzieci w przedszkolach (13 oddzia∏ów),
• 303 dzieci w oddzia∏ach przedszkolnych zorganizowanych

w szko∏ach podstawowych (15 oddzia∏ów).

SSzzkkoołłyy  ppooddssttaawwoowwee
W szko∏ach podstawowych obowiàzek szkolny realizowaç b´-
dzie 1 358 uczniów w 69 oddzia∏ach, w tym:
• 137 uczniów w 7 oddzia∏ach wracajàcych do systemu edu-

kacji klas VII,
• 202 uczniów dotychczasowych klas gimnazjów w 9 oddzia-

∏ach,
• 200 pierwszoklasistów (26 w oddziale utworzonym w szko-

le powsta∏ej z przekszta∏cenia gimnazjum).

SSzzkkoołłaa  ppoonnaaddggiimmnnaazzjjaallnnaa
Do szko∏y ponadgimnazjalnej prowadzonej przez Gmin´ Wie-
liszew ucz´szczaç b´dzie 220 uczniów w ramach 9 oddzia∏ów.

ZZmmiiaannyy  ppeerrssoonnaallnnee  ii  pprraaccaa  
nnaadd  rreeffoorrmmàà  eedduukkaaccjjii

Nastàpi∏a jedna zmiana na stanowisku dyrektora. W Zespole
Szkó∏ w Wieliszewie (Komornica) Krzysztof Roszak zastàpi∏
piastujàcego obecnie funkcj´ dyrektora wieliszewskiej „dwój-
ki” Miros∏awa Sieradzkiego. Przed samorzàdem teraz podj´-
cie uchwa∏ w sprawie przekszta∏ceƒ szkó∏: dotychczasowych
szkó∏ podstawowych w szko∏y oÊmioletnie, zasadniczej szko∏y
zawodowej w szko∏´ bran˝owà I stopnia, zespo∏u w ¸ajskach
w oÊmioletnià szko∏´ podstawowà. Ustawodawca da∏ na to czas
do 30 listopada. W tym czasie rady pedagogiczne muszà rów-
nie˝ dostosowaç statuty placówek do nowego systemu.

Oby rozpocz´ty w∏aÊnie rok szkolny 2017/2018 by∏ dla wszyst-
kich udany i pe∏en sukcesów! nn CUW.JB

SP 2 Wieliszew

SP 2 Wieliszew

SP 2 Wieliszew

ZS Łajski

ZS Komornica

SP Skrzeszew

SP Olszewnica
Stara

SP Skrzeszew

ZS Komornica

UUwwaaggaa!!  OOÂÂRROODDEEKK  PPOOMMOOCCYY  SSPPOOŁŁEECCZZNNEEJJ  iinnffoorrmmuujjee
Wypłaty Êwiadczeƒ realizowane sà w podawanych wczeÊniej terminach

w siedzibie OÊrodka Pomocy Społecznej 
przy Al. SolidarnoÊci 25 w Wieliszewie.

WW AA ˚̊ NN EE !!
OOssoobbyy  ppoobbiieerraajjààccee  ÊÊwwiiaaddcczzeenniiee  wwyycchhoowwaawwcczzee  ((550000++))

zzoobboowwiiààzzaannee  ssàà  ddoo  iinnffoorrmmoowwaanniiaa  OOPPSS  
oo  kkaa˝̋ddeejj  zzmmiiaanniiee  ssyyttuuaaccjjii  ddoocchhooddoowweejj  lluubb  rrooddzziinnnneejj..
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PPRRAACCAA  UURRZZ¢¢DDUU  RREEFFEERRAATT  GGOOSSPPOODDAARRKKII  KKOOMMUUNNAALLNNEEJJ áááááá PPrrzzeettaarrgg  nnaa  „„BBuuddooww´́  pprrzzeeddsszzkkoollaa  ww  mm..  SSkkrrzzeesszzeeww,,  ggmm..  WWiieelliisszzeeww””

áááááá MMeerrcceeddeess  ddllaa  OOcchhoottnniicczzeejj  SSttrraa˝̋yy  PPoo˝̋aarrnneejj  ww  KKrruubbiinniiee

Przewieszka
zasilania lamp 
na osiedlu TBS

wykonana

Wymiana szafy sterowniczej 
przy ulicy Miłej w Olszewnicy Starej

Wypompowywanie wody
deszczowej z ulicy Moniuski

w Łajskach i z ulicy Akacjowej
w Michałowie-Reginowie

20 wrzeÊnia o godz. 12.00 w Urz´dzie Gminy Wieliszew od-
by∏o si´ otwarcie ofert w post´powaniu na „Budow´ przed-
szkola w m. Skrzeszew, gm. Wieliszew”. ¸àcznie wp∏yn´∏o
10 ofert na kwoty od 5 982 720,00 z∏ do 7 964 964,40 z∏o-
tych brutto.
Najni˝szà cen´ zaoferowa∏ Wykonawca P.P.H.U. IRMA Irene-
usz Za∏´ski z siedzibà w m. Kolonia Kurowice 32, 08-331 Sab-
nie.

Projekt zak∏ada budow´ przedszkola wraz z instalacjà wen-
tylacji mechanicznej, instalacjà gazowà, doziemnà insta-
lacjà elektrycznà nN i oÊwietleniem terenu, zbiornikiem
szczelnym na nieczystoÊci p∏ynne oraz zbiornikiem reten-
cyjnym szczelnym na wody opadowe na dzia∏ce 821/1 ob-
r´b Skrzeszew, Gmina Wieliszew. A tak˝e zakup i monta˝
wyposa˝enia do wybudowanej placówki.

nn

1 wrzeÊnia br. odby∏o si´ oficjalne przywitanie nowego Êred-
niego samochodu ratowniczo-gaÊniczego zakupionego przez
Gmin´ dla Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Krubinie. Samo-
chód marki Mercedes zasili∏ baz´ si∏ i Êrodków systemu SWD
ST Komendy Powiatowej Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej w Le-
gionowie.
Samochód zosta∏ zakupiony ze Êrodków Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Ârodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.

„Zakup Êredniego samochodu ratowniczo-gaÊniczego
dla Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Krubinie Gmina Wieliszew
dofinansowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony
Ârodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, 
w formie po˝yczki, w kwocie 300 000,00 zł”.

„Zakup Êredniego samochodu ratowniczo-gaÊniczego
dla Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Krubinie Gmina Wieliszew
dofinansowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony
Ârodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, 
w formie dotacji, w kwocie 300 000,00 zł”.

Gminne inwestycje
Trwajà prace w ramach projektu
Regionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Mazowieckie-
go 2014–2020 – Zintegrowanych In-
westycji Terytorialnych Warszaw-
skiego Obszaru Funkcjonalnego
na ulicy Przedpe∏skiego. ¸àczna
d∏ugoÊç Êcie˝ek to oko∏o 1960 m,
195 m ciàgu pieszo-rowerowego
oraz budowy nowego oÊwietlenia
i modernizacji oÊwietlenia istniejà-
cego.Wiata rowerowa ze stojakami
(1 szt.) oraz punkt samoobs∏ugi ser-
wisowej (1 szt.) – ∏àczna wartoÊç to
1 877 379,94 z∏.

G∏ównym celem projektu jest po-
prawa jakoÊci powietrza na obsza-
rze Warszawskiego Obszaru Funk-
cjonalnego i zmniejszenie emisji
zanieczyszczeƒ oraz gazów cieplar-
nianych poprzez popraw´ warun-
ków dla rozwoju nieemisyjnej for-
my transportu indywidualnego
opartego o transport rowerowy.

nn

áááááá ÂÂcciiee˝̋kkaa  rroowweerroowwaa  nnaa  uull..  PPrrzzeeddppeełłsskkiieeggoo
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áááááá SSiieeçç  wwooddoocciiààggoowwaa  ii  kkaannaalliizzaaccyyjjnnaa  

áááááá NNoowwee  bbooiisskkoo  ddoo  ppiiłłkkii  nnoo˝̋nneejj  ww  KKrruubbiinniiee
6 wrzeÊnia br. zosta∏a zawarta umowa pomi´dzy parafià
Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie a Województwem
Mazowieckim na realizacj´ operacji: „Kaplica Grobowa
na Cmentarzu Parafialnym w Wieliszewie – etap III”
z udzia∏em Êrodków Europejskiego Funduszu Rolnego
na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Progra-
mu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020.
W ramach tego etapu zostanie wykonany remont konserwa-
torski krypty i wn´trza kaplicy, odtworzone zostanà scho-
dy wejÊciowe, wykonany zostanie sarkofag w którym spo-
cznà szczàtki znajdujàce si´ w krypcie oraz zostanie zapro-
jektowany i wykonany o∏tarz, który zostanie zainstalowany
w kaplicy. Zakoƒczenie prac planowane jest na paêdzier-
nik 2018 r. nn

Gmina rozpocz´∏a prace projektowe sieci wodociàgowej i ka-
nalizacyjnej w miejscowoÊci Krubin, w rejonie ulic Polnej
i Czerwiennej.
Projektowanie jest pierwszym etapem prac, które pozwoli nam
okreÊliç szacunek kosztów jakie musimy ponieÊç, aby rozbu-
dowaç sieci i tym samym móc ujàç zadanie w finansowych pla-
nach wieloletniego rozwoju Gminy.

W ciàgu najbli˝szych kilku tygodni z mieszkaƒcami tych
ulic b´dà kontaktowali si´ przedstawiciele biur projektowych
– firmy Proceso i Inkom, ˝eby uzgodniç lokalizacj´ przy∏à-
czy wodociàgowego i kanalizacyjnego. Przedstawiciele posia-
dajà stosowne upowa˝nienia potwierdzajàce, ˝e dzia∏ajà
na zlecenie Gminy Wieliszew.

Zgodnie z przyj´tymi za∏o˝eniami prace projektowe sà fi-
nansowane przez Gmin´ i uzgodnienia z firmami projekto-
wymi sà bezp∏atne dla mieszkaƒców.

Oprócz projektowania sieci sanitarnych podj´to dzia∏ania
zwiàzane ze zmianà organizacji ruchu w tym rejonie oraz wy-
konaniem chodnika. Jeszcze w tym roku wzd∏u˝ ulicy Nowo-
dworskiej posadowionych zostanie kilka latarni, co zapewne
poprawi poczucie bezpieczeƒstwa osób poruszajàcych si´
w tym rejonie. nn

13.09. br. w Olszewnicy Starej ruszy∏y prace zwiàzane z bu-
dowà Domu Kultury. Budynek b´dzie miejscem spotkaƒ
mieszkaƒców i zostanie przeznaczony na organizacj´ wiej-
skich oraz gminnych imprez plenerowych.

W budynku znajdzie si´ sala spotkaƒ dla mieszkaƒców z nie-
zb´dnym zapleczem sanitarnym, szatnià oraz miejscem, gdzie
mieszkaƒcy organizujàcy spotkania b´dà mogli podgrzaç
przyniesione ze sobà dania oraz przygotowaç kaw´ czy her-
bat´. Budynek b´dzie dostosowany do u˝ytkowania równie˝
przez osoby niepe∏nosprawne i nie b´dzie pe∏ni∏ funkcji ko-
mercyjnej. nn

W Krubinie – zgodnie z oczekiwaniami mieszkaƒców – po-
wstaje treningowe boisko do pi∏ki no˝nej oraz altana. Sà to
inwestycje oczekiwane przez mieszkaƒców, na które prze-
znaczyli cz´Êç Êrodków z Funduszu So∏eckiego. nn

SZANOWNI MIESZKA¡CY
W zwiàzku z prowadzonymi pracami w Janówku Pierwszym
i Górze Gmina Wieliszew wprowadzi∏a udogodnienie dla
mieszkaƒców w postaci nieoficjalnego objazdu. Okaza∏o si´
jednak, ˝e korzystali z niego nie tylko nasi mieszkaƒcy, ale
równie˝ osoby zamieszkujàce okoliczne miejscowoÊci, jak rów-
nie˝ kierowcy ci´˝arówek i TIR’ów z ca∏ego województwa ma-
zowieckiego. Doprowadzi∏o to do niebezpiecznej sytuacji,
w wyniku której przejazd momentami ca∏kowicie by∏ zablo-
kowany, a droga rozje˝d˝ona. Po licznych proÊbach mieszkaƒ-
ców i konsultacjach z policjà, inwestorem oraz zarzàdcà dro-
gi podj´ta zosta∏a decyzja o wprowadzeniu specjalnych prze-
pustek, na podstawie których w tym miejscu b´dà mogli
przejechaç tylko i wy∏àcznie mieszkaƒcy Góry, Janówka
Pierwszego i Krubina. Przepustka b´dzie wydawana u so∏-
tysów lub w Urz´dzie Gminy Wieliszew. Dodatkowo, przepust-
ki zostanà przekazane rodzicom dzieci dowo˝àcych je
do przedszkola oraz szko∏y w Janówku Pierwszym. Nieoficjal-
ny objazd b´dzie dost´pny równie˝ dla zast´pczej komuni-
kacji lokalnej. Dla pozosta∏ych uczestników ruchu obowiàzu-
je objazd zgodny ze zmianà w organizacji ruchu, tj. przez Cho-

tomów i Pomiechówek. Utrudnienia w ruchu b´dà trwa∏y
13 paêdziernika 2017 r.

Kolejnym etapem prac na skrzy˝owaniu b´dzie zamkni´cie dro-
gi w kierunku Nowego Dworu Mazowieckiego (czyli po prze-
ciwnej stronie aktualnie prowadzonych prac). W tym miej-
scu nie przewidujemy utrudnieƒ w ruchu, poniewa˝ w kierun-
ku Nowego Dworu Mazowieckiego b´dzie mo˝na przejechaç
ul. Dworcowà w obu kierunkach.
Ostatnim etapem przebudowy skrzy˝owania b´dzie jego ca∏-
kowite zamkni´cie – przewidywany czas trwania prac okre-
Êla si´ na maksymalnie 5 dni. Sugerowany czas zamkni´cia
od piàtku (godzina 22.00) do poniedzia∏ku (godzina 5.00).

Prosimy o wyrozumia∏oÊç, wszelkie utrudnienia wynikajà tyl-
ko i wy∏àcznie z troski o Paƒstwa bezpieczeƒstwo. Wi´cej in-
formacji znajdziecie Paƒstwo na stronie Urz´du Gminy Wie-
liszew pod adresem www.wieliszew.pl 

Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki

áááááá DDoomm  KKuullttuurryy  ww  OOllsszzeewwnniiccyy  SSttaarreejj  
––  rruusszzyyłłyy  pprraaccee

áááááá KKoolleejjnnyy  eettaapp  rreemmoonnttuu  zzaabbyyttkkoowweejj  kkaapplliiccyy  

áááááá PPrraaccee  ww  JJaannóówwkkuu  PPiieerrwwsszzyymm  ii  GGóórrzzee  ––  AAppeell  WWóójjttaa
UWAGA MIESZKA¡CY!
ZBIÓRKA ODPADÓW 
NIEBEZPIECZNYCH

OODDDDAAJJ  BBEEZZPPIIEECCZZNNIIEE
OODDPPAADDYY  NNIIEEBBEEZZPPIIEECCZZNNEE

ODDAJ BEZP¸ATNIE:
rozpuszczalniki, kwasy, alkalia, lampy,

˝arówki, oleje, t∏uszcze, 
farby, tusze, Êrodki ochrony roÊlin, zu˝yte

baterie itp.

14 paêdziernika 2017:
• 8.30 – 10.30 – Wieliszew, ul. Modliƒska 1 (parking przy Urz´dzie Gminy)
• 10.45 – 12.45 – Łajski, ul. Stanisława Moniuszki 2 (Gminny OÊrodek Kultury)
• 13.00 – 15.00 – Skrzeszew, ul. KoÊcielna 74 (parking przy Remizie OSP)

21 paêdziernika 2017:
• 8.30 – 10.30 – Kałuszyn, ul. Mickiewicza (parking przy Kapliczce)
• 10.45 – 12.45 – Krubin, ul. W. Witosa 30 (Remiza OSP)
• 13.00 – 15.00 – Janówek Pierwszy, ul. Dworcowa 9 (Remiza OSP)

DOWIEè W WYZNACZONE MIEJSCE
ZGODNIE Z HARMONOGRAMEM



Referat Spraw Obronnych 
i Zarzàdzania Kryzysowego

1. Sporzàdzono zestawienie pali zu˝ytych w okresie od 1
stycznia do 28 lipca br. przez gminne jednostki OSP w sa-
mochodach i sprz´cie – ∏àczna kwota to 30 185,95 z∏.

2. Zgodnie z rozporzàdzeniem Powiatowego Lekarza Wete-
rynarii prowadzono dzia∏ania zapobiegajàce wÊciekliênie,
m.in. zamówiono tablice ostrzegawcze.

3. Uczestniczono w rejestracji Mercedesa zakupionego dla
OSP Krubin.

4. Dla Wojewody Mazowieckiego sporzàdzono sprawozdanie
ze Êwiadczeƒ osobistych i rzeczowych.

5. Dla starosty legionowskiego sporzàdzono sprawozdanie
z bezpiecznych wakacji.

6. Ruszy∏a budowa syren alarmowych w gminnych jednost-
kach OSP i w Zespole Szkó∏ w ¸ajskach.

7. Dla WKU Warszawa ÂródmieÊcie sporzàdzono imien-
ny wykaz ̋ o∏nierzy rezerwy wytypowanych do nadania
przydzia∏ów organizacyjno-mobilizacyjnych w Forma-
cji Obrony Cywilnej „Dru˝ynie medycznej”.

8. Zamówiono grochówk´ na powiatowe zawody stra-
˝ackie.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu 
i Us∏ug i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Dokonano zameldowania na pobyt sta∏y i czasowy 65 osób.
2. Przyj´to 167 wniosków o wydanie dowodu osobistego.
3. Udzielono odpowiedzi na 7 wniosków o udost´pnienie da-

nych z ewidencji ludnoÊci.
4. Wydano na wniosek 19 osób poÊwiadczenia o zameldowa-

niu w lokalu.
5. Obecnie toczà si´ 3 post´powania o wymeldowania z po-

bytu sta∏ego.
6. Sporzàdzono 19 aktów zgonu 13 aktów ma∏˝eƒstwa.
7. Przygotowano i wydano 74 odpisy aktów stanu cywilne-

go.
8. Przyj´to 33 wnioski CEIDG dotyczàce dzia∏alnoÊci go-

spodarczej.

Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Prowadzone sà 32 post´powania dot. ustalenia op∏aty adia-

cenckiej z tytu∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na sku-
tek jej podzia∏u.

2. Udzia∏ w wizji lokalnej z udzia∏em rzeczoznawcy majàt-
kowego.

3. Regulacja stanu prawnego nieruchomoÊci gminnych.
4. Analiza zasobu nieruchomoÊci gminnych na potrzeby in-

wentaryzacji.
5. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ za dzia∏ki prze-

j´te z mocy prawa pod drogi gminne.
6. Sporzàdzono odwo∏anie od decyzji starosty legionowskie-

go ustalajàcej odszkodowanie za dzia∏ki przej´te z mocy
prawa pod drogi gminne.

7. Przygotowanie wykazów nieruchomoÊci przeznaczonych
do dzier˝awy.

8. Przygotowano umow´ dot. wydzier˝awienia dzia∏ki nr
ew. 69 obr. Wieliszew.

9. Ustalanie numeracji porzàdkowej nieruchomoÊci.
10. Korespondencja dot. spraw bie˝àcych z zakresu w∏aÊci-

woÊci referatu.

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji
Przygotowano i wydano:
1. 47 wypisów z miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego.
2. 59 zaÊwiadczeƒ o braku miejscowego planu zagospodaro-

wania przestrzennego.

3. 13 decyzji zatwierdzajàcych projekt podzia∏u nierucho-
moÊci.

4. 1 decyzj´ odmawiajàcà zatwierdzenia projektu podzia∏u.
5. 4 postanowienia opiniujàce wst´pne projekty podzia∏u

nieruchomoÊci.
6. 16 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania te-

renu.
7. 4 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicz-

nego.
8. 3 wszcz´cia w przedmiocie decyzji ustalajàcej lokaliza-

cj´ inwestycji celu publicznego.
9. 2 postanowienia zawieszajàce post´powanie w przedmio-

cie ustalenia warunków zabudowy.
10. 2 postanowienia podejmujàce zawieszone post´powanie

w przedmiocie ustalenia warunków zabudowy.
11. 27 wszcz´ç w przedmiocie ustalenia warunków zabu-

dowy.
12. 33 akty notarialne – sprawdzono odnoÊnie op∏aty plani-

stycznej.
13. Przygotowano dokumentacj´ planistycznà i projekt

uchwa∏y w sprawie uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew
wraz z za∏àcznikami.

14. Przygotowano dokumentacj´ planistycznà i projekt
uchwa∏y w sprawie uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Ka∏uszyn
(przy ulicy S∏owackiego) wraz z za∏àcznikami.

15. Przygotowano dokumentacj´ planistycznà i projekt
uchwa∏y w sprawie uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Ka∏uszyn
wraz z za∏àcznikami – dotyczy terenu przy ul. Szkolnej.

16. Przygotowano dokumentacj´ planistycznà i projekt
uchwa∏y w sprawie uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Ka∏uszyn
wraz z za∏àcznikami – dotyczy terenu przy ul. Nowodwor-
skiej.

17. Przygotowano projekt uchwa∏y w sprawie przystàpienia
do sporzàdzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla cz´Êci wsi ¸ajski (rejon ul. Choino-
wej i Szkolnej), gm. Wieliszew.

18. Przygotowano projekt uchwa∏y w sprawie przystàpienia
do sporzàdzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew (obr´b Kwiet-
niówka), gm. Wieliszew.

19. Przeanalizowano uwagi z∏o˝one do trzech projektów pla-
nów miejscowych dotyczàcych wsi ̧ ajski, gm.Wieliszew.

20 Przygotowano dokumentacj´ i przes∏ano dwa wnioski
do Marsza∏ka Województwa Mazowieckiego o wyra˝enie
zgody na zmian´ przeznaczenia gruntów leÊnych na ce-
le nieleÊne dla cz´Êci wsi Micha∏ów-Reginów w granicach
projektów planu.

21. Przygotowano i wys∏ano projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi ¸ajski,
gm. Wieliszew do uzgodnieƒ i opiniowania.

22. Przygotowano i wys∏ano projekt miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew
(rejon ul. Podgórnej), gm.Wieliszew do uzgodnieƒ i opi-
niowania.

23. Bie˝àca wspó∏praca z instytucjami odnoÊnie uzgadnia-
nia miejscowych planów zagospodarowania przestrzen-
nego oraz z autorami ich opracowania.

24. Przygotowywanie za∏àczników graficznych do projektów
decyzji i decyzji o warunkach zabudowy, wysy∏anie do or-
ganów uzgadniajàcych i stron post´powania w iloÊci oko-
∏o 420 szt.

25. Bie˝àca obs∏uga interesantów.

Referat Gospodarki Komunalnej
i Ochrony Ârodowiska 

Ochrona Ârodowiska 
1. Wydanie 2 decyzji na wycink´ drzew poprzedzonych ogl´-

dzinami w terenie.
2. 35 kontroli w terenie w zwiàzku ze zg∏oszeniami dotyczà-

cymi wycinki drzew.
3. Prowadzenie 1 post´powania w sprawie nielegalnej wy-

cinki drzew.

4. Prowadzenie 7 post´powaƒ w sprawie wycinki drzew
w okresie l´gowym ptaków oraz na terenie Warszawskie-
go Obszaru Chronionego Krajobrazu.

5. Prowadzenie 5 post´powaƒ dotyczàcych nielegalnego sk∏a-
dowania odpadów.

6. Prowadzenie post´powania w sprawie zgromadzenia na grun-
tach rolnych odpadów nieznanego pochodzenia.

7. Prowadzenie 5 post´powaƒ dotyczàcych wydania decyzji
o Êrodowiskowych uwarunkowaniach.

8. Wydanie 1 decyzji dotyczàcej tymczasowego odbioru zwie-
rz´cia.

9. Wydanie 1 decyzji okreÊlajàcej wysokoÊç op∏aty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi.

10. Kontrola nieruchomoÊci na terenie Gminy pod kàtem sto-
sowania dopuszczalnych materia∏ów opa∏owych.

11. Kontrola na terenie Gminy dzia∏ek rekreacyjno-wypoczyn-
kowych pod kàtem z∏o˝onych deklaracji o wysokoÊci op∏a-
ty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

12. Kontrola nieruchomoÊci pod kàtem opró˝niania zbior-
ników bezodp∏ywowych.

13 Przygotowanie wezwaƒ do z∏o˝enia deklaracji o wysoko-
Êci op∏aty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla
nieruchomoÊci.

14. Obs∏uga systemu gospodarowania odpadami komunal-
nymi.

15. Prowadzenie Karty Du˝ej Rodziny.
16. Interwencje w terenie.

Referat Zakupów i Zamówieƒ Publicznych
Referat ZZP przeprowadzi∏/prowadzi 13 post´powaƒ o udzie-
lenie zamówienia publicznego, w tym 3 post´powania o war-
toÊci poni˝ej kwoty 30 000 euro przeprowadzonych na podst.
regulaminu udzielania zamówieƒ publicznych w Gminie Wie-
liszew i 10 post´powaƒ powy˝ej kwoty 30 000 euro przepro-
wadzonych na podst. przepisów ustawy Prawo zamówieƒ pu-
blicznych.
Zamówienia o wartoÊci poni˝ej kwoty 30 000 euro rozstrzy-
gni´te:
1. Opracowanie projektu miejscowego planu zagospodaro-

wania przestrzennego dla cz´Êci wsi Wieliszew.
2. Naprawa izolacji Êciany (w cz´Êci) oraz studni z uj´cia-

mi wodnymi przy budynku Szko∏y Podstawowej w Skrze-
szewie.

3. Remont dachu z wymianà 11 okien dachowych w hali spor-
towej w Wieliszewie.

Zamówienia o wartoÊci powy˝ej kwoty 30 000 euro og∏o-
szone:
4. Budowa przedszkola w m. Skrzeszew gm. Wieliszew.
5. Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych

z nieruchomoÊci po∏o˝onych na terenie Gminy Wieliszew w la-
tach 2018–2019.

6. Budowa dróg gminnych w gm. Wieliszew w podziale na 2
zadania:
Zadanie 1: Wykonanie nak∏adki ul. Mickiewicza w Ka∏u-
szynie,
Zadanie 2: Utwardzenie ul. Bia∏ob∏ockiej w ¸ajskach wraz
z budowà oÊwietlenia.

7. Utwardzenie ul. Dworcowej w m. Janówek – Góra, gm.Wie-
liszew.

Zamówienia o wartoÊci poni˝ej kwoty 30 000 euro w trak-
cie badania i oceny ofert:
8. Budowa oÊwietlenia drogowego w Gminie Wieliszew w po-

dziale na 3 zadania:
Zadanie 1: Budowa oÊwietlenia drogowego w msc. Siko-
ry, Skrzeszew, Olszewnica Stara – skwer,
Zadanie 2: Budowa oÊwietlenia drogowego w msc. Olszew-
nica Stara, ¸ajski, Micha∏ów-Reginów,
Zadanie 3: Budowa oÊwietlenia drogowego w msc. Wieli-
szew, Micha∏ów-Reginów, ¸ajski, Olszewnica Stara, Kru-
bin.

9. Budowa ogólnodost´pnych placów zabaw i si∏owni ze-
wn´trznych w Gminie Wieliszew w podziale na 4 zadania:
Zadanie 1: Budowa placu zabaw w miejscowoÊci Podd´-
bie,
Zadanie 2: Budowa placu zabaw w miejscowoÊci Topoli-
na – zadanie uniewa˝nione,

Zadanie 3: Budowa placu zabaw i si∏owni zewn´trznej
w miejscowoÊci Janówek Pierwszy,
Zadanie 4: Budowa si∏owni zewn´trznej na osiedlu 600-
lecia w Wieliszewie.

10. Budowa dróg gminnych w gm.Wieliszew w podziale na 5
zadaƒ:
Zadanie 1: Wykonanie powierzchniowego utrwalenia uli-
cy S∏onecznej w Podd´biu wraz z budowà oÊwietlenia,
Zadanie 2: Wykonanie powierzchniowego utrwalenia uli-
cy Granicznej w Topolinie,
Zadanie 3: Wykonanie powierzchniowego utrwalenia uli-
cy Szlacheckiej w Topolinie,
Zadanie 4: Utwardzenie ulicy Polnej w Skrzeszewie – za-
u∏ek nr 37,
Zadanie 5: Utwardzenie drogi – ul. Dworcowa, Janówek
– Góra – zadanie uniewa˝nione.

11. Ca∏odobowe zimowe utrzymanie dróg gminnych na te-
renie Gminy Wieliszew w sezonie zimowym 2017/2018
w podziale na 2 cz´Êci:
Cz´Êç 1: Zimowe utrzymanie dróg gminnych o nawierzch-
ni utwardzonej na terenie Gminy Wieliszew w sezonie
zimowym 2017/2018,
Cz´Êç 2: Zimowe utrzymanie dróg gminnych o nawierzch-
ni nieutwardzonej na terenie Gminy Wieliszew w sezo-
nie zimowym 2017/2018.

12. Budowa budynku u˝ytecznoÊci publicznej – pawilonu
wraz z niezb´dnà infrastrukturà technicznà w Olszew-
nicy Nowej.

Zamówienia o wartoÊci powy˝ej kwoty 30 000 euro rozstrzy-
gni´te:
13. Budowa Domu Wiejskiego w Olszewnicy Starej – miej-

sce spotkaƒ mieszkaƒców.

Referat Bud˝etu i Finansów
1. Przygotowanie projektu jednej uchwa∏y w sprawie zmia-

ny bud˝etowej i WPF oraz dwóch zarzàdzeƒ Wójta Gmi-
ny Wieliszew, przy wspó∏udziale komórek merytorycznych.

2. Prowadzenie rachunkowoÊci bud˝etu Gminy.
3. Dokonanie okresowej analizy wykonania bud˝etu, spraw-

dzenie pod wzgl´dem formalnym i rachunkowym doku-
mentów ksi´gowych.

4. Sporzàdzenie sprawozdaƒ bud˝etowych z wykonania do-
chodów i wydatków za okres sprawozdawczy od poczàtku
roku do 31 sierpnia 2017 r. (Rb 27 Rb-28S).

5. Prowadzenie obs∏ugi kasowej bud˝etu Gminy.
6. Rozliczenie podatku VAT za m-c sierpieƒ 2017 r.
7. Prowadzenie bie˝àcego monitoringu nale˝noÊci z tytu-

∏u op∏at lokalnych, najmu i dzier˝awy oraz op∏aty adia-
cenckiej.

Referat Podatków
1. Bie˝àca praca referatu: prowadzenie post´powaƒ koƒczà-

cych si´ wydaniem decyzji wymiarowych, decyzji zmie-
niajàcych wymiar podatku, decyzji umarzajàcych post´-
powanie – wydano 56 decyzji (w toku prowadzonych po-
st´powaƒ wydano 103 postanowienia, 3 wezwania),
rozpatrzono 5 wniosków o zastosowanie ulg w sp∏acie zo-
bowiàzaƒ podatkowych i wydano 2 decyzje i 3 postano-
wienia, wydawanie zaÊwiadczeƒ o stanie majàtkowym oraz
o niezaleganiu bàdê zaleganiu w podatkach – wydano 23
zaÊwiadczenia, udzielanie odpowiedzi na wnioski i zapy-
tania, aktualizacja bazy podatkowej na podstawie zawia-
domieƒ o zmianie w ewidencji gruntów i budynków oraz
na podstawie zaÊwiadczeƒ Powiatowego Inspektora Nad-
zoru Budowlanego o oddanych budynkach do u˝ytkowa-
nia, otrzymaliÊmy 169 zawiadomieƒ o zmianach w ewiden-
cji gruntów i budynków oraz 2 zaÊwiadczenia dotyczàce
pozwolenia na u˝ytkowanie obiektów budowlanych, ksi´-
gowanie wyciàgów – ewidencja wp∏at podatników zobo-
wiàzaƒ podatkowych, wystawiono 2 postanowienia o spo-
sobie zarachowania wp∏aty, 27 decyzji stwierdzajàcych
nadp∏at´, 3 postanowienia w sprawie nadp∏aty, ksi´gowa-
nie wyciàgów – ewidencja wp∏at podatników zobowiàzaƒ
podatkowych, ewidencja op∏at za u˝ytkowanie wieczyste,
anulowanie tytu∏ów wykonawczych, wprowadzanie do sys-
temu deklaracji na podatek od nieruchomoÊci, podatek

rolny i podatek leÊny od osób prawnych na 2017 rok – 2 de-
klaracje, wprowadzanie do systemu deklaracji na poda-
tek od Êrodków transportowych osób prawnych i fizycz-
nych – 2 deklaracje, wydano 40 decyzji w sprawie zwro-
tu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju
nap´dowego wykorzystanego do produkcji rolnej, przy-
gotowano dane do wyp∏aty prowizji so∏tysom za pobrane
podatki w II kwartale 2017 roku, przygotowano kontokwi-
tariusze na pobór III raty podatków dla so∏tysów.

2. Przygotowanie sprawozdaƒ Rb-27S za miesiàc sier-
pieƒ 2017 r.

3. Wystawiono 2 upomnienia oraz 7 tytu∏ów wykonawczych
na zaleg∏oÊci podatkowe.

4. Przygotowano wniosek o przekazanie Gminie dotacji ce-
lowej na post´powanie w sprawie zwrotu producentom rol-
nym podatku akcyzowego, zawartego w cenie oleju nap´-
dowego wykorzystywanego do produkcji rolnej i jego wy-
p∏at´ za okres od 1 sierpnia do 31 sierpnia 2017 roku.

5. Przygotowano dane planistyczne do projektu bud˝etu
na 2018 rok.

6. Sporzàdzono i przes∏ano do Urz´du Marsza∏kowskiego Wo-
jewództwa Mazowieckiego w Warszawie wykaz dotyczà-
cy liczby gospodarstw rolnych oraz powierzchni tych go-
spodarstw w poszczególnych obr´bach Gminy Wieliszew.

Referat Informacji i Promocji 
1. Prowadzenie strony internetowej Gminy, oficjalnego pro-

filu FB.
2. Przygotowania i realizacja: Do˝ynki Gminne 2017.
3. Wydanie 120 numeru Gazety Wieliszewskiej.
4. Odpowiedzi na pytania z lokalnych gazet.
5. Przekazanie materia∏ów promocyjnych do gazety

„To i owo”.
6. Przygotowanie uchwa∏y zwiàzanej z obchodami 100-lecia

odzyskania Niepodleg∏oÊci.
7. Ustalenie zast´pczej komunikacji w zwiàzku z przebudo-

wà skrzy˝owania w Janówku Pierwszym.
8. Rozwieszenie komunikatów oraz przygotowanie projek-

tu przepustek.
9. Koordynacja wydarzeƒ odbywajàcych si´ na terenie Gmi-

ny Wieliszew zwiàzanych z III Festiwalem Muzyki Kame-
ralnej i Organowej Powiatu Legionowskiego.

Referat Sportu
1. Przygotowano i przeprowadzono imprezy sportowe: 30.07.

– Ultramaraton Powstaƒca 1944–2017, 06.08. – III Otwar-
ty Turniej Siatkówki Pla˝owej na pla˝y gminnej w Wie-
liszewie, 20.08. – IV Otwarty Turniej Siatkówki Pla˝owej
na pla˝y gminnej w Wieliszewie, 22.09. – gminne biegi
prze∏ajowe.

2. Podj´to przygotowania do realizacji imprez sportowych:
5.11. – Wieliszewski Crossing – Jesieƒ (zakoƒczenie se-
zonu).

3. Przygotowanie i opracowanie kalendarza imprez sporto-
wych w hali sportowej w Wieliszewie wrzesieƒ 2017 – czer-
wiec 2018: opracowanie regulaminów rozgrywek poszcze-
gólnych lig.

4. Nadzór i kontrola pracy Orlika w Skrzeszewie.
5. Bie˝àca praca referatu w zakresie prowadzenia ksi´gowo-

Êci, m.in. wpisywanie na bie˝àco do rejestru, opisywanie
i realizowanie faktur oraz rachunków, prowadzenie kasy
fiskalnej, pobieranie op∏at, wystawianie faktur.

Centrum Us∏ug Wspólnych
1. Opracowanie danych w Systemie Informacji OÊwiatowej

wg stanu na dzieƒ 10 wrzeÊnia 2017 r.
2. Koordynowanie dzia∏aƒ zwiàzanych z rzàdowym progra-

mem „Wyprawka szkolna” – weryfikacja dla wojewody
mazowieckiego Êrodków niezb´dnych do realizacji progra-
mu w Gminie Wieliszew.

3. Przygotowanie i z∏o˝enie wniosku w ramach rzàdowego
programu „Aktywna tablica”.

4. Rozliczenie Êrodków otrzymanych na zwrot kosztów
kszta∏cenia m∏odocianych.

5. Wystàpienie o zwrot kosztów wychowania przedszkolne-
go za wychowanków zamieszkujàcych inne gminy.

6. Weryfikacja zapotrzebowania na Êrodki w ramach rzàdo-
wego programu pomocy uczniom, tzw. dotacja podr´czni-
kowa, z∏o˝enie korekty wniosku.

7. Analiza aneksów organizacji szkó∏ i przedszkoli.

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej
1. OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej realizowa∏ swoje statutowe

zadania z zakresu pomocy spo∏ecznej, funduszu alimen-
tacyjnego, Êwiadczeƒ rodzinnych, dodatków mieszkanio-
wych, stypendiów szkolnych, Êwiadczeƒ wychowawczych,
przeciwdzia∏ania przemocy w rodzinie i sprawowania pie-
czy zast´pczej.Wydano 287 decyzji w sprawach: przyzna-
nia, zmiany lub uchylenia zasi∏ku (sta∏y, okresowy, celo-
wy) – ∏àcznie 114, odmowy przyznania zasi∏ku sta∏ego – 1,
funduszu alimentacyjnego – 15, przyznania dodatku miesz-
kaniowego – 6, przyznania, zmiany lub uchylenia Êwiad-
czeƒ rodzinnych – ∏àcznie 18, przyznania lub zmiany za-
si∏ku piel´gnacyjnego – 4, przyznania jednorazowej zapo-
mogi z tytu∏u urodzenia dziecka – 11, przyznanie
Êwiadczenia rodzicielskiego – 4, przyznania, zmiany, od-
mowy uchylenia Êwiadczenia wychowawczego (500+)
– ∏àcznie 114.

2. W zakresie funduszu alimentacyjnego: wys∏a-
no 4 wnioski do prokuratury o Êciganie z art. 209§1,
wys∏ano 7 wniosków do komornika o przy∏àczenie
do egzekucji, wydano 11 wniosków o podj´cie dzia-
∏aƒ wobec d∏u˝ników, wys∏ano 7 informacji do komor-
nika sàdowego w sprawie sp∏aty d∏u˝nika, wys∏a-
no 2 wnioski o zatrzymanie prawa jazdy, wys∏ano
5 wniosków do Ministerstwa Cyfryzacji (ustalenie po-
siadania prawa jazdy).

3. Prowadzono na bie˝àco procedury Niebieskiej Karty
(2 nowe) oraz wspieranie rodzin przez asystenta ro-
dziny (6 rodzin).

4. Pracownicy socjalni przeprowadzajà wywiady u osób
zobowiàzanych do alimentacji na wnioski innych
OÊrodków Pomocy Spo∏ecznej.

5. Trzy osoby z terenu Gminy (2 kobiety i 1 m´˝czyzna)
uczestniczà w zaj´ciach reintegracji spo∏ecznej i za-
wodowej Powiatowego Centrum Integracji Spo∏ecznej
w Legionowie.

6. Przyjmowane sà wnioski na nowy okres stypendiów
szkolnych.

7. Wydano 115 decyzji na pomoc ˝ywnoÊciowà do CA-
RITAS diecezji warszawsko-praskiej w ramach Progra-
mu Operacyjnego Pomoc ˚ywnoÊciowa 2014–2020
– pomoc paƒstwa w zakresie do˝ywiania.

8. Przyznano pomoc 54 dzieciom w formie posi∏ku
w szkole lub przedszkolu.

9. Na bie˝àco kierowano osoby wymagajàce pomocy do:
psychologa, terapeuty, mediatora i prawnika.

10. Wspó∏pracowano z Legionowskim Stowarzysze-
niem AMICUS, kuratorami, placówkami oÊwiatowy-
mi i Gminnà Komisjà Rozwiàzywania Problemów
Alkoholowych.

Referat Pozyskiwania Ârodków Zewn´trznych
1. Trwa realizacja projektu „Wzmocnienie potencja∏u

Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Ka∏uszynie, Gmina Wie-
liszew” w ramach Regionalnego Programu Operacyj-
nego Województwa Mazowieckiego 2014–2020.

2. Trwa realizacja projektu „Poprawa warunków do roz-
woju przyjaznych Êrodowisku form transportu poprzez
utworzenie systemu dróg rowerowych na terenie gmin:
Czosnów, Jab∏onna, Legionowo, ¸omianki, Niepor´t,
Nowy Dwór Mazowiecki, Radzymin i Wieliszew”.

3. Trwa realizacja projektu „Redukcja emisji zanieczysz-
czeƒ powietrza w Gminie Wieliszew poprzez budow´
parkingów „Parkuj i Jedê”.

4. Trwa realizacja projektu pn. „Ograniczenie emisji za-
nieczyszczeƒ poprzez modernizacj´ kot∏owni w Gmi-
nie Wieliszew”.

5. Podpisano umow´ o dofinansowanie projektu pn. „e-urzàd
– urzàd przyjazny mieszkaƒcom” w ramach konkursu z Re-
gionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazo-
wieckiego 2014–2020. nn
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78. rocznica WrzeÊnia ‘39

• Delegacja 32. Wieliszewskiego dywizjonu rakietowego 
Obrony Powietrznej im. gen. dyw. Gustawa Konstantego
Orlicz-Dreszera: dowódca dywizjonu – w zast´pstwie 
mjr Robert Czarny, por. Łukasz Tyburski, por. Adam Nikiciuk

• Delegacja Centrum Szkolenia ŁàcznoÊci i Informatyki w Zegrzu:
komendant Centrum – w zast´pstwie ppłk Krzysztof Bernacki

• Delegacja Zarzàdu Gminnego Zwiàzku Ochotniczych Stra˝y
Po˝arnych RP Gminy Wieliszew: dh Gracjan Stalewski, 
dh Radosław Goliasz

• Delegacja Placówek OÊwiatowych z terenu Gminy Wieliszew:
dyrektor Centrum Usług Wspólnych Jacek Banaszek, dyrektor
Szkoły Podstawowej nr 1 im. Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie
Magdalena Penkalska, dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 
im. Jana Pawła II w Wieliszewie Mirosław Sieradzki

• Delegacja w składzie: radny Gminy Grzegorz Zbroch, 
prezes Towarzystwa Budownictwa Społecznego „Wieliszew”
Wojciech Piàtkowski

• Delegacja sołectwa Michałów-Reginów: 
sołtys, radna Gminy Janina Przybył, radny Gminy Edwin Zezoƒ

• Delegacja sołectwa Podd´bie: sołtys wsi Halina Ziółkowska
• Delegacja sołectwa Wieliszew: sołtys wsi Ludwik ˚ołek, 

członek rady sołeckiej Andrzej Zalewski, ks. Krzysztof Szczepanik
z parafii Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie

• Delegacja Gospodarzy: Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki,
wiceprzewodniczàcy Rady Gminy Jacek Kuciƒski, proboszcz parafii
Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie ks. Grzegorz Kucharski

WWiiààzzaannkkii   zz ∏∏oo˝̋yyll ii ::

RRoocczznniicc´́  wwyybbuucchhuu IIII wwoojjnnyy  ÊÊwwiiaattoowweejj
oobbcchhooddzziimmyy  ww GGmmiinniiee  WWiieelliisszzeeww  rraazzeemm
zz rroozzppoocczz´́cciieemm  rrookkuu  sszzkkoollnneeggoo..
WW zzwwiiààzzkkuu  zz ttyymm  ttrraaddyyccyyjjnnee
uurroocczzyyssttooÊÊccii  ww kkooÊÊcciieellee
ppww.. PPrrzzeemmiieenniieenniiaa  PPaaƒƒsskkiieeggoo  oorraazz
nnaa kkwwaatteerrzzee  wwoojjeennnneejj  ccmmeennttaarrzzaa
ppaarraaffiiaallnneeggoo  ww WWiieelliisszzeewwiiee  ooddbbyywwaa∏∏yy
ssii´́  ww ttyymm  rrookkuu  ww ppoonniieeddzziiaa∏∏eekk,,
44 wwrrzzeeÊÊnniiaa..
Znicze pod krzy˝ami na wieliszewskiej wojennej nekropo-
lii zap∏on´∏y w piàtek, 1 wrzeÊnia, a wiàzank´ pod tamtej-
szym pomnikiem z∏o˝y∏ Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki. Kolejne bia∏o-czerwone wiàzanki pojawi∏y si´ w ra-
mach poniedzia∏kowych oficjalnych uroczystoÊci, które
rozpocz´∏a msza Êwi´ta w intencji ofiar II wojny Êwiatowej
oraz uczniów rozpoczynajàcych rok szkolny w placówkach
oÊwiatowych na terenie Gminy Wieliszew. Po nabo˝eƒstwie
celebrowanym przez proboszcza parafii Przemienienia
Paƒskiego ks. Grzegorza Kucharskiego, uczestnicy ze sztan-
darami 32. Wieliszewskiego dywizjonu rakietowego Obro-
ny Powietrznej, Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej ze Skrzeszewa,
Szko∏y Podstawowej nr 1 im.Tadeusza KoÊciuszki oraz Szko-
∏y Podstawowej nr 2 im. Jana Paw∏a II w Wieliszewie prze-
maszerowali na cmentarz wojenny. UroczystoÊci na terenie
nekropolii rozpoczà∏ hymn paƒstwowy i podniesienie
paƒstwowej flagi oraz powitanie goÊci: przedstawicieli Êro-
dowisk kombatanckich,Wojska Polskiego reprezentowane-
go przez pp∏ka Krzysztofa Bernackiego z Centrum Szko-
lenia ¸àcznoÊci i Informatyki w Zegrzu i mjra Roberta

Czarnego z 32. Wieliszewskiego dywizjonu rakietowego
Obrony Powietrznej im. gen. dyw. Gustawa Konstantego Or-
licz-Dreszera, a tak˝e radnych, so∏tysów, nauczycieli i de-
legacji uczniowskich ze szkó∏ oraz mieszkaƒców Wielisze-
wa i okolic.

W swoim wystàpieniu Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki podkreÊli∏ rol´ pami´ci jako instrumentu budujàce-
go naród, wskazujàc na koniecznoÊç jej podtrzymywania
przez kolejne pokolenia – stàd w Gminie Wieliszew nieod-
∏àcznà cz´Êcià rozpoczynajàcego si´ roku szkolnego sà uro-
czystoÊci na wojennej kwaterze. O ˝o∏nierskim losie i bez-
granicznym oddaniu dla ojczyzny niech Êwiadczy fakt, i˝
w mogi∏ach na wieliszewskim cmentarzu spoczywa 300 pol-
skich ˝o∏nierzy w wi´kszoÊci niezwiàzanych rodzinnie z te-
renem dzisiejszej Gminy Wieliszew, Warszawy i okolic, po-
chodzàcych z ró˝nych zakàtków przedwojennej Polski
– od Lwowa po Pomorze. Wszyscy zgin´li w walkach z nie-
mieckim najeêdêcà na linii Bugo-Narwi pod D´bem oraz
w najbli˝szej okolicy, broniàc dost´pu do stolicy. Tylko
44 z nich mo˝emy wymieniç dziÊ z nazwiska, pozosta∏ych
wspominamy jako bezimiennych.

Po Apelu Pami´ci odczytanym przez kpt. Paw∏a Krajew-
skiego i zakoƒczonym salwà honorowà, dziewi´ç delegacji
z∏o˝y∏o wiàzanki pod pomnikiem upami´tniajàcym ˝o∏nie-
rzy poleg∏ych we wrzeÊniowych walkach na Przyczó∏ku Ra-
dzymiƒsko-Wieliszewskim. UroczystoÊci zakoƒczy∏o wypro-
wadzenie kompanii honorowej i sztandarów.

Wojskowà opraw´ wrzeÊniowych uroczystoÊci w postaci
posterunków honorowych, kompanii honorowej z pocztem
flagowym i pocztem sztandarowym oraz Apelem Pami´ci za-
pewni∏ tradycyjnie 32. Wieliszewski dywizjon rakietowy
Obrony Powietrznej im. gen. dyw. Gustawa Konstantego Or-
licz-Dreszera. Dzi´kujemy! nn
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Góra na medal(e)
WW ssoobboott´́,, 99  wwrrzzeeÊÊnniiaa  bbrr..  nnaa tteerreennaacchh
zzeessppoo∏∏uu  ppaa∏∏aaccoowwoo--ppaarrkkoowweeggoo  ww JJaabb∏∏oonnnniiee
ooddbbyy∏∏aa  ssii´́ 88..  eeddyyccjjaa  „„FFeessttiiwwaalluu  AAkkttyywwnnooÊÊccii
SSppoo∏∏eecczznneejj  ii KKuullttuurraallnneejj  SSoo∏∏eeccttww””..  
Festiwal od oÊmiu lat organizuje Lokalna Grupa Dzia∏ania Za-
lew Zegrzyƒski, a jego g∏ównym celem jest integracja mieszkaƒ-
ców so∏ectw z gmin po∏o˝onych w rejonie Jeziora Zegrzyƒskiego.
G∏ównym punktem Festiwalu jest konkurs rozgrywany w trzech
kategoriach: „Smaki, kuchnia regionalna”, „Prezentacja stoiska”
i „Wyst´p sceniczny”.

Do ka˝dej z trzech kategorii powo∏ana jest oddzielna Kapitu-
∏a, która ocenia wysi∏ki mieszkaƒców so∏ectw, a fina∏em dnia jest
og∏oszenie wyników i wr´czenie nagród w ka˝dej z trzech kate-
gorii. Tegoroczny Festiwal zosta∏ obj´ty honorowym patronatem
przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Krzysztofa Jurgiela.

W tym roku Gmin´ Wieliszew reprezentowa∏o so∏ectwo Góra.
A poniewa˝ organizaja Festiwalu pociàga za sobà ogromnà odpo-
wiedzialnoÊç i bardzo wiele pracy, spotkanie organizacyjne, na któ-
rym zapada∏y kluczowe decyzje dotyczàce menu, wyglàdu stoiska
i wyst´pu artystycznego odby∏o si´ kilka miesi´cy temu, a na ko-
lejnych spotkaniach dopracowywano wczeÊniejsze ustalenia.

Kiedy wreszcie przyszed∏ dzieƒ Festiwalu wszyscy, którzy posta-
nowili zaanga˝owaç si´ w prezentacj´ Góry (na czele z so∏tysem An-
drzejem Kowalikiem), wczesnym rankiem stawili si´ w remizie stra-
˝ackiej. Ekipa odpowiedzialna za „Prezentacj´ stoiska”, pod czuj-
nym okiem Ma∏gorzaty i Jerzego Staniaszczyków oraz Iwony
i Tomasza Grzybowskich, uda∏a si´ do Jab∏onny, gdzie w ciàgu kil-
ku godzin powsta∏ fragment odzwierciedlajàcy mury pa∏acu w Gó-
rze – rezydencj´ ksi´cia Stanis∏awa Poniatowskiego. Z kolei panie
odpowiedzialne za „Smaki” koƒczy∏y gotowanie zup z boczniaków
i broku∏owej, a tak˝e nadawa∏y ostatni smak sosom i kaszy, czyli do-
datkom do dania g∏ównego – pieczonego dzika. Menu na ten wyjàt-
kowy dzieƒ wybrano bardzo przemyÊlnie. Wszystko mia∏o kojarzyç
si´ z historià Góry, pa∏acem i polowaniami, na które tak ch´tnie
do Góry przyje˝d˝ali goÊcie ksi´cia Poniatowskiego.

Pomys∏ z nawiàzaniem do historii okaza∏ si´ strza∏em w dzie-
siàtk´, bowiem przez ca∏y dzieƒ stoisko Góry by∏o oblegane za-
równo przez goÊci uczestniczàcych w Festiwalu jak i przez kon-
kurencj´, która z zazdroÊcià patrzy∏a na imponujàcy wystrój i wy-
myÊlnie podawane potrawy. GoÊcie odwiedzajàcy altan´ ksià˝´cà
wkraczali w czasy ksi´cia i mogli choç na chwil´ poczuç si´ jak
w XVIII wieku, jedzàc w stylowej porcelanie w otoczeniu tiulów
znakomicie komponujàcych si´ z ˝ywà roÊlinnoÊcià.

Dope∏nieniem sukcesu naszego so∏ectwa by∏ wyst´p sceniczny.
ObecnoÊcià swojà zaszczyci∏y nas ciekawe osoby – bràzowy meda-
lista z Montrealu – Kazimierz Czarnecki oraz mistrz kuchni – Do-
minik Moskalenko. By∏a równie˝ legenda o so∏ectwie – przygoto-
wana i opracowana przez Katarzyn´ Zabijak, a przedstawiona przez
Ol´ Bo˝ek i Kub´ Zabijaka, i wreszcie w finale fantastycznie za-

Êpiewa∏a Ola Majewska. Piosenka „Od nocy do nocy” poruszy∏a
wszystkich, a wspólny taniec wywo∏a∏ gromkie brawa ca∏ej widow-
ni. Wisienkà na torcie by∏ fakt, ˝e kobiety taƒczàce walca mia∏y
na sobie suknie z czasów ÊwietnoÊci pa∏acu w Górze.

Wreszcie przyszed∏ czas na og∏oszenie wyników. Kiedy tu˝
po 18.30 na scenie pojawi∏ si´ Prezes LGDZZ Edward Trojanow-
ski z oficjalnà punktacjà, wszyscy zebrani wstrzymali oddech.
Jednak ju˝ po kilku minutach by∏y ogromne powody do rado-
Êci. Kapitu∏a oceniajàca smaki i ró˝norodnoÊç potraw doceni∏a
nasze so∏ectwo przyznajàc Górze w tej kategorii drugie miej-
sce i nagrod´ 2000 z∏. Jak si´ niebawem okaza∏o, nie by∏o to ostat-
nie wyró˝nienie tego wieczoru. Równie˝ Kapitu∏a oceniajàca wy-
glàd, styl i starannoÊç wykonania stoiska wskaza∏a, ˝e to Góra
po raz kolejny zajmie miejsce na podium. I podobnie jak w ka-
tegorii „Smaki” by∏o to miejsce drugie i 2000 z∏. To by∏ znako-
mity wieczór dla Góry i chyba wszyscy po cichu liczyli, ˝e na-
sza miejscowoÊç w ogólnej punktacji zdob´dzie pierwsze miej-
sce i b´dzie organizatorem przysz∏orocznego Festiwalu na swoim
terenie. Ostatecznie jednak to so∏ectwo Bo˝a Wola zdoby∏o naj-
wi´cej punktów w klasyfikacji ∏àcznej i podobnie jak w tym ro-
ku, to Gmina Jab∏onna b´dzie gospodarzem Festiwalu w roku
przysz∏ym.

Mimo lekkiego niedosytu wszyscy uczestnicy tego wydarzenia,
a z Góry by∏o ich ponad 30 osób, choç strudzeni ci´˝kà pracà, to
jednak ogromnie zadowoleni wracali do swoich domów i z ca∏à pew-
noÊcià rozmowy o wyst´pie Góry na Festiwalu So∏ectw w Jab∏on-
nie jeszcze przez d∏ugi czas b´dà tematem przewodnim spotkaƒ
czy zebraƒ so∏eckich. I choç ci´˝ko wymieniç z imienia i nazwiska
wszystkich, którzy zaanga˝owali si´ w ten projekt, to zdecydowa-
nie wszystkim nale˝à si´ ogromne podzi´kowania za ka˝dy, nawet
najdrobniejszy udzia∏ w uk∏adance, która ostatecznie okaza∏a si´
pot´˝nym przedsi´wzi´ciem, które sprawi∏o, ˝e nie tylko tego wie-
czoru so∏ectwo Góra by∏o odmieniane przez wszystkie przypadki! 

nn Marcin Fabisiak

Z uwagi na Pana zas∏ugi na rzecz naszej Gminy chcia∏abym,
aby nasi mieszkaƒcy dowiedzieli si´ troch´ wi´cej o Pana
˝yciu i dzia∏alnoÊci. Prosz´ nam opowiedzieç o sobie.
Nazywam si´ Roman Maƒk. Urodzi∏em si´ we wsi Ka∏uszyn
4 sierpnia 1945 roku i jestem synem rolnika. Mo˝na powie-
dzieç, ˝e rodzice zaszczepili we mnie rolnictwo od ma∏ego
– pomaga∏em ojcu na roli we wszystkich obrzàdkach. A ro-
l´ gospodarza pe∏ni´ dopiero od koƒca lat 70. Z natury za-
wsze by∏em rannym ptaszkiem, dlatego uda∏o mi si´ pogo-
dziç dzia∏alnoÊç rolniczà z pracà zawodowà. Swojà przygo-
d´ na rynku pracy zaczà∏em od pracy fizycznej w kó∏ku
rolniczym. Po technikum uda∏o mi si´ uzyskaç tytu∏ instruk-
tora w Paƒstwowym OÊrodku Maszynowym i od tego czasu
zacz´∏a si´ moja aktywna dzia∏alnoÊç w rozwoju osobistym
– w latach 1972–1975 zosta∏em prezesem do spraw rolnych
Gminnej Samopomocy Ch∏opskiej w Niepor´cie. Ciekawost-

kà jest tu fakt, ˝e w tym czasie by∏em najm∏odszym preze-
sem w województwie warszawskim. Koƒczàc studia zaocz-
ne i uzyskujàc tytu∏ in˝yniera pracowa∏em w naszej Gmi-
nie jako kierownik S∏u˝b Rolnych oraz jako doradca rolni-
czy w Paêniewie. Niestety, w 1990 roku z przyczyn losowych
i z powa˝nym uszczerbkiem na zdrowiu zosta∏em zmuszo-
ny przerwaç prac´ i przejÊç na rent´. Jednak gospodarstwo
prowadzi∏em nadal. Mimo przeciwnoÊci losu nie usiedzia-
∏em d∏ugo na miejscu i od 2000 roku rozpoczà∏em kolejnà
przygod´ – tym razem udzielajàc si´ czynnie w pracach spo-
∏ecznych. Do dzisiaj jestem delegatem Gminy Wieliszew ja-
ko Przewodniczàcy Rady Powiatowej Mazowieckiej Izby Rol-
niczej w Legionowie – i to ju˝ 3 kadencje.W 2012 roku wraz
z ˝onà zostaliÊmy wybrani na starost´ i staroÊciank´ do˝y-
nek diecezji warszawsko-praskiej w Legionowie. Ale to nie
koniec – jestem te˝ cz∏onkiem Rady Powiatowej przy Sta-

rostwie do Spraw Zatrudnienia oraz wiceprzewodniczàcy
Spó∏ki Wodnej w Gminie Wieliszew, podlegajàcej pod Zwi
zek Spó∏ek Wodnych w Nowym Dworze Mazowiecki
– gdzie pe∏ni´ równie˝ funkcj´ wiceprezesa.
Bardzo bogaty ˝yciorys. Kiedy pan na to wszystko znala
czas?
Od dziecka jestem rannym ptaszkiem – do dzisiaj zaczyna
dzieƒ o 4 rano. Poza tym jestem zorganizowany.
A ˝ona? Jak na to reaguje?
Z naszym sta˝em to ju˝ jest do tego przyzwyczajona. Po
tym moja kochana ˝ona wstaje na Êniadanie, które co r
no staram si´ dla niej przygotowaç.
Takiego m´˝a to ze Êwi´cà szukaç.
Takà ˝on´ te˝.
Jak wyglàda Pana praca w gospodarstwie? Czym si´ pa
zajmuje, co uprawia?

Roman Maƒk – Przewodniczàcy Rady Powiatowej Mazowieckiej Izby Rolniczej w Legionowie. W rozmowie z Karolinà Derlacz opowiada o swoim

PPaassjjaa  ––  rroollnniiccttwwoo
RRoozzmmoowwaa  zz  RRoommaanneemm  MMaaƒƒkkiieemm

Składamy serdeczne podzi´kowania za pomoc i wsparcie w organizacji naszego wyst´pu 
Wójtowi Gminy Wieliszew Panu Pawłowi Kownackiemu oraz Spółce dla Zagospodarowania Wspólnoty Gruntowej Wsi Góra
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Do˝ynki gminne 

WW ttyymm  rrookkuu  wwsszzyyssttkkiicchh  mmiieesszzkkaaƒƒccóóww
GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  ww sswwoojjee  ggooÊÊcciinnnnee
pprrooggii  zzaapprroossii∏∏  SSkkrrzzeesszzeeww..  BBoo  ww∏∏aaÊÊnniiee
ttaamm  ooddbbyy∏∏oo  ssii´́  ÊÊwwii´́ttoo  pplloonnóóww..
DDllaa uucczzeessttnniikkóóww  tteeggoo  wwyyjjààttkkoowweeggoo
wwyyddaarrzzeenniiaa  bbyy∏∏yy  pprrzzyyggoottoowwaannee
kkoonnkkuurrssyy,,  aanniimmaaccjjee  ddllaa  ddzziieeccii  oorraazz
kkoonncceerrtt  zzeessppoo∏∏uu  „„HHeellyyooss””..
UroczystoÊci rozpocz´∏y si´ z∏o˝eniem chleba do˝ynkowego, któ-
ry nieÊli starostowie gminnych do˝ynek Rados∏aw i Justyna Go-
liaszowie, a nast´pnie zosta∏y poÊwi´cone wieƒce do˝ynkowe
przygotowane przez so∏ectwa. Jak co roku zachwyci∏y kolora-
mi oraz pomys∏owoÊcià wykonania.

Nast´pnie rozpocz´∏a si´ msza Êwi´ta (po tym uroczystym
i niezwykle symbolicznym momencie) koncelebrowana przez
proboszcza parafii pw. Êw. Jana Marii Vianneya w Skrzeszewie
ks. Krzysztofa Krup´, proboszcza parafii Êw. Bart∏omieja w Ja-
nówku ks. Józefa Ka∏´ckiego, ks.Antoniego Piotrowskiego oraz
ks. Krzysztofa Szczepanika z parafii Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie. W trakcie wspólnej modlitwy dzi´kowaliÊmy
za ten rok i plony jakie uda∏o si´ zebraç. Po zakoƒczeniu litur-
gii na scen´ zosta∏ poproszony Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki, wiceprzewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew Jacek
Kuciƒski oraz starostowie do˝ynek, aby symbolicznie prze∏amaç
chleb do˝ynkowy i rozdaç go wszystkim uczestnikom mszy Êwi´-
tej zebranym na placu przy OSP w Skrzeszewie.

Po oficjalnym przywitaniu wszystkich goÊci na scen´ zosta∏
zaproszony druh Marek Zió∏kowski, który odczyta∏ list gratu-
lacyjny od prezydenta RP Andrzeja Dudy, nast´pnie wicewo-

jewoda mazowiecki Sylwester Dàbrowski przeczyta∏ list napi-
sany do mieszkaƒców Gminy Wieliszew przez Premier Beat´
Szyd∏o. NadleÊniczy NadleÊnictwa Jab∏onna Stefan Traczyk prze-
kaza∏ dla wszystkich rolników s∏owa uznania od Ministra Âro-
dowiska prof. dr hab. Jana Szyszki. Zaproszony Artur Pozorek
kierownik wydzia∏u ds. Osób Niepe∏nosprawnych Mazowieckie-
go Centrum Polityki Spo∏ecznej przekaza∏ najszczersze gratu-
lacje od Marsza∏ka Województwa Mazowieckiego Adama Stru-
zika. Ostanie wystàpienie nale˝a∏o do genera∏a Stanis∏awa Man-
dykowskiego, który w ˝arliwym przemówieniu przypomnia∏
wszystkim o wartoÊci ojczyzny i ziemi z której pochodzimy.

Kolejnym punktem gminnych do˝ynek by∏ spektakl dla dzie-
ci, w trakcie którego para mimów zaprosi∏a wszystkich najm∏od-
szych uczestników do wyjàtkowego Êwiata pantomimy. Po tej
ciekawej przygodzie rozpocz´∏y si´ konkursy, w trakcie których
mo˝na by∏o wygraç wiele atrakcyjnych nagród! 

Oprócz tego dla wszystkich uczestników do˝ynek przygoto-
wane by∏y darmowe warsztaty r´kodzie∏a, a dla najm∏odszych
miasteczko zabaw, m.in. ze zje˝d˝alnià, trampolinami i basenem
z wodnymi rowerkami. nn MP
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Od koƒca lat 70. do 2000 roku przede wszystkim zajmo-
wa∏em si´ produkcjà zbo˝a i zwierz´tami – oprócz korzy-
stania z kombajnu, orki, zatrudniania masarza.Teraz, pó-
ki zdrowie pozwoli, zajmuj´ si´ tylko produkcjà zbó˝, ko-
szeniem pola, bronowaniem, a do ci´˝szych prac
zatrudniam osoby.
Co sk∏oni∏o Pana do za∏o˝enia gospodarstwa?
Tak jak wczeÊniej mówi∏em, gospodarstwo odziedziczy∏em
po rodzicach, a tak naprawd´, jak to mówià, „ciàgnie wil-
ka do lasu”. Mo˝na powiedzieç, ˝e to moje zami∏owanie
odziedziczone z tradycji rodzinnej.
A mo˝na wiedzieç gdzie Pan sprzedaje swoje produkty?
Do pewnego momentu sprzedawa∏em zbo˝a na skupie
w m∏ynie. Aktualnie sprzedaj´ swoje produkty rolnikom,
np. na wymian´ zbo˝a czy te˝ jako dystrybutor karmy dla
go∏´biarzy.

Zosta∏ Pan wyró˝niony presti˝owà nagrodà. Prosz´ powie-
dzieç za co i jakie ma ona dla pana znaczenie.
Nagroda, którà zosta∏em wyró˝niony, jest za efektywny
udzia∏ na rzecz stowarzyszenia. Wr´czy∏ mi jà sam prezes
Krajowej Rady Izb Rolniczych Witold Szmulewicz, odzna-
czajàc bràzowà odznakà Zas∏u˝onych dla Samorzàdu Rol-
niczego. By∏ to dla mnie zaszczyt i du˝e wró˝nienie za lata
pracy.
Z czego jest Pan najbardziej zadowolony, a czym zawiedzio-
ny? Pytam tu oczywiÊcie o rolnictwo.
Przez ca∏e ˝ycie to by∏y wzloty i upadki. Czasem nawet mó-
wi∏em, ˝e koƒcz´ z rolnictwem, nie chc´ mieç z tym nic wspól-
nego, ˝e chc´ robiç coÊ innego. Ale po przemyÊleniach cz∏o-
wiek wraca do tego wszystkiego, nawet je˝eli chodzi o prace
oko∏orolnicze, ale tak jak ju˝ mówi∏em: ciàgnie wilka do la-
su, i ju˝. I wiem, ˝e wsz´dzie dobrze, ale w domu najlepiej.

A jak pan postrzega dzisiejszych rolników w naszej Gmi-
nie?
W naszej Gminie coraz mniej jest rolnictwa, niestety. Pe-
wien cz∏owiek z Olszewnicy – Ê.p. pan Pod∏ucki – zrobi∏
z drewna krow´ i podpisa∏: ostatnia krowa we wsi...
Przechodzàc do meritum: jak zostaç rolnikiem?
Tu trzeba mieç zami∏owanie, pasj´, bez tego nie ma sensu
si´ tym zajmowaç. Tym bardziej ˝e to ci´˝ka praca – pra-
ca fizyczna. Zresztà ka˝da praca powinna polegaç przede
wszystkim na tym, aby jà lubiç – nic na si∏´, jak to mówià.
Bardzo dzi´kuje za ten wywiad. By∏o mi niezmiernie przy-
jemnie z Panem rozmawiaç. ˚ycz´ przede wszystkim zdro-
wia na dalsze lata, bo jak wiadomo bez tego ani rusz, i po-
wodzenia. Oby takich ludzi by∏o wi´cej.
Dzi´kuj´ równie˝. Niech ka˝demu si´ wiedzie jak najlepiej.

nn

opowiada o swoim ˝yciu prywatnym i ˝yciu rolnika w Gminie Wieliszew.
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„Promyki” promieniejà    w
KKoonncceerrttyy  ww SSeeuulluu  ii ppóó∏∏mmiilliioonnoowwyymm
CChheeoonnaanniiee  pprrzzeedd kkiillkkuuddzziieessii´́cciioottyyssii´́cczznnàà
ppuubblliicczznnooÊÊcciiàà,,  ddrruuggiiee  mmiieejjssccee  ww kkoonnkkuurrssiiee
nnaa nnaajjlleeppsszzàà  pprreezzeennttaaccjj´́  ww ttrraakkcciiee
uulliicczznneejj  ppaarraaddyy,,  wwyyrróó˝̋nniieenniiee  zzaa wwyysstt´́pp
ww ffiinnaallee  iimmpprreezzyy,,  wwiieellkkiiee  sscceennyy  ppee∏∏nnee
ttaanncceerrzzyy  ii eeggzzoottyycczznnyycchh  kkuullttuurr  zz ccaa∏∏eeggoo
ÊÊwwiiaattaa,,  zzaakkoocchhaannii  ww ttaaƒƒccuu  KKoorreeaaƒƒcczzyyccyy
–– oottoo  sscceennyy  zz ppoobbyyttuu  ZZeessppoo∏∏uu  TTaaƒƒccaa
LLuuddoowweeggoo  „„PPrroommyykkii””,,  kkttóórryy
ww ddnniiaacchh 1100––1199  wwrrzzeeÊÊnniiaa  rreepprreezzeennttoowwaa∏∏
PPoollsskk´́,,  rreeggiioonn  MMaazzoowwsszzaa,,  ppoowwiiaatt
lleeggiioonnoowwsskkii  ii GGmmiinn´́  WWiieelliisszzeeww
nnaa mmii´́ddzzyynnaarrooddoowwyymm  ffeessttiiwwaalluu
ttaanneecczznnyymm  ww KKoorreeii  PPoo∏∏uuddnniioowweejj..
Korea Po∏udniowa – jedno z najlepiej rozwini´tych paƒstw
Êwiata (niedawno przeÊcign´∏a Japoni´), bogata w oryginal-
nà kultur´, wspania∏à kuchni´, pi´kne krajobrazy, punktu-
alna i doskonale zorganizowana, ale jednoczeÊnie energicz-
na, uÊmiechni´ta i ˝yczliwa, ciekawa innych kultur, zakocha-
na w taƒcu i muzyce – by∏a kolejnym celem wyprawy
wieliszewskich „Promyków”. Jak dotàd najdalszym i z pew-
noÊcià zapadajàcym w pami´ci wszystkich 30 tancerzy i tan-
cerek z grupy m∏odzie˝owej i seniorskiej, w∏àcznie z kadrà
– dyrektorem Dariuszem Skrzydlewskim i instruktorem Ka-
milem R˝àcà.

Cheonan World Dance Festival, organizowany co roku
w oddalonym o 83 km od Seulu mieÊcie Cheonan, jest naj-
wi´kszym tanecznym festiwalem w Korei Po∏udniowej. –To
znaczàce tym bardziej, ˝e w kraju tym taniec jest niezwy-
kle popularny, porywajàc dos∏ownie wszystkich – od kilku-
letnich dzieci po staruszków – przybli˝a koreaƒski fenomen
szef „Promyków”. Festiwal w Cheonanie Êciàga ogromne
rzesze publicznoÊci – sam koncert otwarcia, w którym wzi´-
liÊmy udzia∏ jako jedna z kilkunastu ekip folklorystycznych,
skupi∏ wielotysi´cznà publicznoÊç oraz t∏umy uczestników
z ca∏ego Êwiata z dumà prezentujàcych folklor swoich kra-
jów. Festiwalowe preludium ma miejsce na Êródmiejskich
ulicach koreaƒskiej stolicy i rozstawionej tam scenie, gdzie
„Promyki” wystàpi∏y wTaƒcach i Zabawach Starej Warsza-
wy i Krakowiaku. Poza grupami z zagranicy impreza goÊci
wielu koreaƒskich artystów, prezentujàcych zarówno tra-
dycyjne koreaƒskie taƒce, jak i taniec wspó∏czesny czy in-
ne formy taneczne, takie jak zumba czy cheerleading – ∏àcz-

nie 33 podmioty artystyczne! Wszyscy wyst´pujà równie˝
w wieczornej paradzie ulicami Cheonanu – Street Dance
Parade, wspania∏ym widowisku transmitowanym, podobnie
jak otwarcie i fina∏ imprezy, przez koreaƒskà telewizj´.
Na potrzeby parady zamykana jest po∏o˝ona mi´dzy szkla-
nymi wie˝owcami wielopasmowa arteria miasta.W trakcie
pochodu, w specjalnie wyznaczonych miejscach, ka˝da
z grup prezentuje przygotowany na t´ okazj´ program, okla-
skiwany z ustawionych w tym miejscu trybun. Prezentacje
te ocenia 9-osobowe mi´dzynarodowe jury. I w∏aÊnie ten po-
kaz w wykonaniu „Promyków” zachwyci∏ jurorów, którzy
nagrodzili naszych reprezentantów 2. miejscem i nagrodà
pieni´˝nà w wysokoÊci 2 500 000 wonów (oko∏o 8 tys. z∏).
– PokazaliÊmy nowy, 30-osobowy uk∏ad krakowiaka przy-
gotowany specjalnie na t´ okazj´. RywalizowaliÊmy rów-
nie˝ z grupami miejscowymi, prezentujàcymi uk∏ady
na 300 tancerzy! Wyprzedzili nas jedynie Peruwiaƒczycy
z taƒcami Indian amazoƒskich. By∏y ∏zy szcz´Êcia i pi´kne
momenty w trakcie odbioru nagrody oraz wspania∏ego po-
kazu sztucznych ogni, niezapomniane chwile! – wspomina
Dariusz Skrzydlewski.

To wielkie logistyczne przedsi´wzi´cie zmienia na tydzieƒ
˝ycie ca∏ego miasta – na ka˝dym kroku ozdabiajà je koloro-
we afisze, a pobliski park Samgeori staje si´ t´tniàcym ˝y-
ciem tanecznym centrum wydarzeƒ. Znajdujà si´ w nim trzy
sceny, na których ju˝ od wczesnego rana do póênych godzin
wieczornych prezentuje swoje umiej´tnoÊci niezliczona
iloÊç tancerzy.W trakcie ceremonii otwarcia 13 zespo∏ów z ca-
∏ego Êwiata wykonuje wspó∏czesnà wersj´ tradycyjnego ko-
reaƒskiego taƒca. Uczestnicy, których cz´Êç prezentacji kon-
kursowych odbywa si´ równie˝ w imponujàcym budynku Te-
atru G∏ównego, rywalizujà w konkursach nagradzanych nie
tylko aplauzem publicznoÊci, ale równie˝ nagrodami finan-
sowymi! Poza Êwietnym startem w paradzie, „Promyki” ry-
walizowa∏y tak˝e w konkursach Solo Dance Competition (Do-
minika Bisialska i Damian Trzaskoma w wiàzance kujawia-
ka i oberka, poÊród zawodowych tancerzy prezentujàcych
formy baletowe i taniec nowoczesny!) oraz Funny Dance Bat-
tle (Katarzyna Ignaciuk, Renata Mulik, Damian Trzaskoma
w niezapomnianych wcieleniach na weso∏o). W najwa˝niej-
szym konkursie – International Dance Competition, na któ-
ry z∏o˝y∏y si´ 3 koncerty na g∏ównych scenach, „Promyki” za-
prezentowa∏y Taƒce Opoczyƒskie i energetyczne Taƒce Gó-
rali ˚ywieckich.

Dariusz Skrzydlewski tak podsumowuje wyst´p: Awansowa-
liÊmy do fina∏owej dziesiàtki, zaprezentowaliÊmy si´ w wiel-
kim koncercie zamykajàcym Festiwal, otrzymujàc wyró˝nie-
nie i kolejnà nagrod´ finansowà w wysokoÊci 1 200 000 wo-
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à    w Korei

Dwa turnieje – siedem
triumfów „Promyków”!
CChhooçç  ZZeessppóó∏∏  TTaaƒƒccaa  LLuuddoowweeggoo  „„PPrroommyykkii””
zzddàà˝̋yy∏∏  nnaass  pprrzzyyzzwwyycczzaaiiçç  ddoo rreegguullaarrnnyycchh
ssuukkcceessóóww  ooddnnoosszzoonnyycchh  pprrzzeezz  ppaarryy
rryywwaalliizzuujjààccee  ww kkoonnkkuurrssaacchh  ttaaƒƒccóóww
ppoollsskkiicchh,,  ttoo  oossttaattnniiee  wwyysstt´́ppyy
ww SSookkoo∏∏oowwiiee  PPooddllaasskkiimm  oorraazz
SSiieemmiiaattyycczzaacchh,,  ww kkttóórryycchh  nnaassii
rreepprreezzeennttaannccii  ttrriiuummffoowwaallii
ssiieeddmmiiookkrroottnniiee  ((!!)),,  zzaappiisszzàà  ssii´́
ww zzeessppoo∏∏oowweejj  hhiissttoorriiii  zz∏∏oottyymmii  zzgg∏∏oosskkaammii..  

W rozgrywanym 9 wrzeÊnia br. w Soko∏owie Podla-
skim III Mi´dzynarodowym Turnieju Taƒców Polskich o Z∏o-
te Pióro Ksi´cia Micha∏a Kleofasa Ogiƒskiego podopiecz-
ni Dariusza Skrzydlewskiego i Kamila Rzàcy triumfowali
w pi´ciu (!) kategoriach: Dawid Jankowski i Natalia Bie-
galewska – 1. miejsce w kat. I, Maciej Tobiasz i Jagoda Ry-
delek – 1. miejsce w kat. IIC, Filip Fabisiak i Wiktoria Woj-
ciechowska – pó∏fina∏ w kat. IIC, Marcin Kaƒkowski i Zu-
zia Szmyt – 1. miejsce w kat. IIA, Kamil Kaƒkowski i Milena
Ignaciuk – 4. miejsce w kat. IIA, Wiktor Jakóbczak
i Agnieszka Kowalik – 1. miejsce w kat. IIIB oraz 2. miej-
sce w kat. III Open, Bartosz Bisialski i Julia Szmyt – 3. miej-
sce w kat. III Open, Jakub Rembelski i Julia Kowalik – 1.
miejsce w kat. IV.

Dodatkowo przeprowadzono konkursy na najlepsze wy-
konanie poszczególnych taƒców.W konkursie o Puchar Se-
natora RP Waldemara Kraski na najlepszego mazura zwy-
ci´˝yli Jakub Rembelski i Julia Kowalik! A˝ 36 par
(kat. I–III) rywalizowa∏o o Puchar Wicemarsza∏ek Senatu
Marii Koc w konkursie na najlepszego krakowiaka – w fi-
nale tych zmagaƒ znalaz∏y si´ a˝ 4 nasze pary: Wiktor Ja-
kóbczak i Agnieszka Kowalik – 2. miejsce, Marcin Kaƒkow-
ski i Zuzanna Szmyt – 4. miejsce, Dawid Jankowski i Na-
talia Biegalewska – 5. miejsce oraz Bartosz Bisialski i Julia
Szmyt – 6. miejsce. Gratulujemy!

Z kolei w odbywajàcym si´ 23 wrzeÊnia XV Mi´dzyna-
rodowym i XIX Ogólnopolskim Turnieju Taƒców Polskich
o Podlaskà Szyszk´, „Promyki” wprowadzi∏y do fina∏ów
6 par, zdobywajàc 2. miejsce w klasyfikacji zespo∏owej. Na-
szych reprezentantów wyprzedzi∏a jedynie sto∏eczna po-
t´ga – Zespó∏ PieÊni i Taƒca „Warszawianka” Uniwersy-
tetu Warszawskiego. PodkreÊlmy, i˝ w turniejach w Siemia-
tyczach obok tancerzy z Polski rywalizujà licznie pary
polonijne z Litwy i Ukrainy. Oto miejsca naszych par: Da-
wid Jankowski i Natalia Biegalewska – 1. miejsce w kat.
IB i 4. miejsce w kat. I OPEN, Maciej Tobiasz i Jagoda Ry-
delek – 5. miejsce w kat. IIC, Marcin Kaƒkowski i Zuzan-
na Szmyt – 1. miejsce w kat. IIA, Kamil Szymaƒski i Pau-
lina Barabasz – 6. miejsce w kat. IIA, Bartosz Bisialski i Ju-
lia Szmyt – 3. miejsce w kat. IIIA. Gratulujemy!

nn OKW / Promyki 
nów – sukces tym cenniejszy, ˝e wszystkie miejsca na podium
zaj´∏y zespo∏y zawodowe, a zwyci´zcy z Rosji to reprezentujà-
cy najwy˝szy poziom zespó∏ paƒstwowy.

Mimo napi´tego do maksimum festiwalowego programu
(ka˝dy dzieƒ rozpoczyna∏o Êniadanie o 6.30!) oraz zmiany cza-
su i zwiàzanego z nià zm´czenia (7 h ró˝nicy, 16-godzinny lot
z przesiadkà w Stambule), „Promykom” uda∏o si´ zwiedziç
kompleks Êwiàtyƒ w okolicach Cheonanu oraz Seul (dwukrot-
nie), w którym odwiedzili polskà ambasad´.

–To jedno z najwi´kszych tego typu wydarzeƒ, w jakim da-
ne mi by∏o dotàd uczestniczyç, i chyba najlepiej zorganizo-
wany Festiwal – podsumowuje koreaƒskà wypraw´ Dariusz
Skrzydlewski. – Dla „Promyków” udzia∏ w festiwalu w Che-
onanie by∏ doÊwiadczeniem niezwyk∏ym – pozwoli∏ zaprezen-
towaç przed nowà publicznoÊcià polski folklor i taƒce naro-
dowe, w tym stroje i taƒce z regionu Mazowsza, jednoczeÊnie
dajàc nam szans´ kontaktu z kulturà tak egzotycznych dla nas
krajów jak Seszele, Malezja, Filipiny, Peru czy choçby Korea.
By∏a to dla nas równie˝ podró˝ w Êwiat azjatyckich smaków
– choç te nie wszystkim przypad∏y do gustu, zapachów, archi-
tektury i pi´knych krajobrazów, z której przywieêliÊmy nie
tylko pi´kne wspomnienia, ale te˝ znajomoÊci i przyjaênie.
Niezapomniana by∏a równie˝ nasza droga powrotna – w sa-
molotach i na lotniskach sp´dziliÊmy oko∏o doby!

W cz´Êci folklorystycznej Festiwalu wzi´∏y udzia∏ zespo∏y
z Brazylii (miejsce 1 ex aequo z Rosjà), Bu∏garii, Czech, Fili-
pin, Izraela, Korei P∏d., ¸otwy, Malezji, Meksyku, Peru, Ro-
sji, Seszeli, S∏owacji, wÊród nich jedyny reprezentant Polski
– „Promyki” z Wieliszewa (w roku ubieg∏ym nasz kraj repre-
zentowany by∏ przez ZPiT „Jantar” Uniwersytetu Gdaƒskie-
go).Wspó∏organizatorami wyjazdu Zespo∏u Taƒca Ludowego
„Promyki” z Wieliszewa na mi´dzynarodowy festiwal folklo-
rystyczny Cheonan World Dance Festival w Korei P∏d. byli:
Gmina Wieliszew / OÊrodek Kultury w Wieliszewie, Samorzàd
Województwa Mazowieckiego, powiat legionowski. Dzi´kuje-
my za wsparcie! Koszty podró˝y w wysokoÊci 70% pokryli
uczestnicy wyjazdu, koszt pobytu finansowali organizatorzy
Festiwalu – miasto Cheonan, Cheonan Foundation for Arts
& Culture oraz wspierajàce przedsi´wzi´cie po∏udniowoko-
reaƒskie instytucje paƒstwowe i mi´dzynarodowe organiza-
cje folklorystyczne.Wyjazd do Korei by∏ najdalszym z dotych-
czasowych dla zespo∏u – laureata medalu PRO MASOVIA, któ-
ry wielokrotnie wyst´powa∏ w Europie (m.in. we W∏oszech,
Hiszpanii, Grecji, Bu∏garii, Macedonii, Chorwacji, na W´-
grzech, ¸otwie, Bia∏orusi), bra∏ udzia∏ w festiwalach w Maro-
ku i Turcji oraz trzykrotnie odwiedzi∏ Indie.

nn OKW / Promyki

29.09. (piàtek), godz. 19.00
TT EE AA TT RR

PPrrzzeedd  nnaammii  ww  ssaallii  kkoonncceerrttoowweejj  iimm..  KK..  KKlleenncczzoonnaa  ww  WWiieelliisszzeewwiiee::

21.10. (sobota), godz. 11.00 (cz´Êç konkursowa) oraz 18.00 (cz´Êç koncertowa)
PP OO EE ZZ JJ AA   ÂÂ PP II EE WW AA NN AA

SSPPRRÓÓBBUUJJMMYY  JJEESSZZCCZZEE  RRAAZZ
Ostatnie bilety (40 zł) na komedi´ z brawurowymi kreacjami Marka Siudyma i Lucyny Malec oraz
głosem Jana Kobuszewskiego dost´pne sà w GCK w Łajskach (sprzeda˝ biletów równie˝ w sa-
li im. Klenczona tu˝ przed spektaklem). Dwie zabawne, zakorzenione w nowojorskich realiach
historie par w Êrednim wieku, okraszone refleksjà o ˝yciu i zwiàzkach damsko-m´skich. Auto-
rem sztuki jest mistrz gatunku Murray Schisgal – współscenarzysta niezapominanego obrazu
„Tootsie” z Dustinem Hoffmanem w roli głównej, nominowanego do 10 Oscarów. 
Obsada: Lucyna Malec, Marek Siudym, głos dr Oliovskiego: Jan Kobuszewski
Re˝yseria: Marcin Sławiƒski
Scenografia: Wojciech Stefaniak
Muzyka: Mamadou Diouf i Sama Yoon

PPOOWWRRÓÓTT  DDOO  KKRRAAIINNYY
¸̧AAGGOODDNNOOÂÂCCII  –– VVIIII FFEESSTTIIWWAALL
PPOOEEZZJJII  ÂÂPPIIEEWWAANNEEJJ  ZZ KKOONNCCEERRTTEEMM
GGRRUUPPYY  BBEEZZ  JJAACCKKAA  
Zgłoszenia do konkursu do 16 paêdziernika – szczegóły
na www.krainalagodnosci.wieliszew.pl
Bilety na cz´Êç koncertowà w cenie 30 zł do nabycia w GCK
w Łajskach.

Zapraszamy do udziału w kolejnej odsłonie festiwalu poezji Êpiewa-
nej „Kraina ŁagodnoÊci”. Po raz piàty z cz´Êcià konkursowà skiero-
wanà do wykonawców amatorów. W sobotni wieczór, 21 paêdzier-
nika br., w sali koncertowej im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie
obok laureatów konkursu wystàpi legendarna grupa Bez Jacka!
Nasz kameralny Festiwal ewoluował do ogólnopolskiego wydarzenia
– w ubiegłych latach wzi´ło w nim udział kolejno 25 (2014), 17 (2015) i 25
(2016) artystów amatorów z wielu miast i miasteczek Polski – reprezentan-
tów miejscowych oÊrodków kultury, szkół – w tym szkół muzycznych. Tra-
dycyjnie nie brakuje startów indywidualnych. Przesłuchaniom na scenie sa-
li koncertowej im. Krzysztofa Klenczona w Wieliszewie towarzyszy wysoki
poziom prezentacji – laureaci z lat ubiegłych wyst´pujà obecnie na arenach
ogólnopolskich, pukajàc do drzwi festiwali we Wrocławiu i Opolu.

Zespół Bez Jacka – to jeden z czołowych reprezentantów sceny piosenki
turystycznej i poezji Êpiewanej. Wywodzàca si´ z Gór Âwi´tokrzyskich, a na-
st´pnie zwiàzana z Gdaƒskiem grupa owiana jest legendà zwiàzanà ze Êmier-
cià jednego z członków zespołu Jacka Stefaƒskiego i za ka˝dym razem przy-
ciàga na swoje koncerty setki fanów. W swoich utworach wykorzystujà tek-
sty znanych polskich poetów, m.in. Bolesława LeÊmiana, a tak˝e lidera
– Zbigniewa Stefaƒskiego. Ich piosenki oparte sà na prostych, ale zapada-
jàcych w pami´ci aran˝acjach, w których główne role odgrywa dwunasto-
strunowa gitara i flet poprzeczny. Najwi´kszym atutem zespołu jest siła prze-
kazu, która sprawia, ˝e muzyki tworzonej przez grup´ Bez Jacka słucha si´
z niesamowitym zaanga˝owaniem. Zespół wyst´puje i nagrywa nieprzerwa-
nie od 1984 roku, a ich ostatnià płytà jest krà˝ek zatytułowany „Wierzàc
w sny”.
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Zawody sportowo-po˝arnicze
1166  wwrrzzeeÊÊnniiaa  bbrr..  nnaa tteerreenniiee  kkoommpplleekkssuu
ssppoorrttoowweeggoo  pprrzzyy uull..  PPaarrkkoowweejj  oorraazz
ssttaaddiioonnuu  mmiieejjsskkiieeggoo  ww LLeeggiioonnoowwiiee
ooddbbyy∏∏yy  ssii´́  ppiieerrwwsszzee  oodd kkiillkkuunnaassttuu  llaatt
zzaawwooddyy  ssppoorrttoowwoo--ppoo˝̋aarrnniicczzee  
ddllaa  jjeeddnnoosstteekk  OOSSPP  ppoowwiiaattuu
lleeggiioonnoowwsskkiieeggoo..

Na starcie stan´li druhowie z 10 jednostek Ochotniczych
Stra˝y Po˝arnych w czterech kategoriach: m´˝czyêni, ko-
biety, M∏odzie˝owe Dru˝yny Po˝arnicze oraz Dzieci´ca Dru-
˝yna Po˝arnicza.

Rywalizacja przebiega∏a w dwóch konkurencjach:
w sztafecie po˝arniczej oraz w çwiczeniu bojowym.

Najlepsi w kategorii m´˝czyzn okazali si´ stra˝acy z Wie-
liszewa, którzy wyprzedzili kolegów ochotników z Janów-
ka-Góry oraz stra˝aków z Ka∏uszyna.WÊród M∏odzie˝owych
Dru˝yn Po˝arniczych to druhowie z Janówka-Góry okaza-
li si´ bezkonkurencyjni. Na drugim miejscu uplasowa∏a si´
m∏odzie˝ z OSP Wieliszew, a trzecie miejsce przypad∏o za-
wodnikom OSP ze Skrzeszewa. Ca∏oÊç uÊwietni∏y wyst´py
Kobiecej Dru˝yny Po˝arniczej z Janówka-Góry oraz Dzie-
ci´cej Dru˝yny Po˝arniczej z Ka∏uszyna, które otrzyma∏y
wyró˝nienia za udzia∏ w zawodach. Nie zabrak∏o tak˝e
przedstawicieli powiatowych i gminnych w∏adz samorzàdo-
wych oraz gospodarza terenu z KZB w Legionowie.

Zawody przebiega∏y w mi∏ej atmosferze i zgodnie z za-
sadami fair play. Organizatorzy – Komenda Powiatowa PSP
w Legionowie oraz Oddzia∏ Powiatowy ZOSP RP w Legio-
nowie obiecujà wprowadziç powiatowe zawody sportowo-
-po˝arnicze na sta∏e do kalendarza imprez, jako element
wspó∏zawodnictwa druhów realizujàcych zadania ratowni-
cze na terenie powiatu legionowskiego.

nn st. kpt. Aleksandra Kempczyƒska
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4 wrzeÊnia br. uroczyÊcie rozpocz´liÊmy nowy rok szkolny
w Liceum Ogólnokszta∏càcym w Komornicy. PowitaliÊmy
trzy nowe klasy pierwsze: „policyjnà”, „wojskowà” i „s∏u˝b
specjalnych”. Cieszymy si´, ˝e b´dà odtàd z nami i gratu-
lujemy wyboru szko∏y. Wszystkich zebranych powita∏ no-
wy dyrektor placówki – mgr Krzysztof Roszak. Po oficjal-
nej uroczystoÊci na sali gimnastycznej uczniowie spotka-
li si´ w swoich klasach na pierwszej godzinie
wychowawczej. RadoÊç powitaƒ miesza∏a si´ z lekkim smut-
kiem z powodu koƒca wakacji. Jednak nie zabrak∏o dobre-
go humoru i dobrej energii, która na pewno si´ przyda
w ciàgu najbli˝szych dziesi´ciu miesi´cy… 
Pozdrawiamy wszystkich uczniów i nauczycieli oraz przy-
jació∏ edukacji! nn UK

KKOOMMOORRNNIICCAA  ––  NNOOWWEE  OOTTWWAARRCCIIEE!!

CCoo  nnoowweeggoo  ww PPrrzzeeddsszzkkoolluu
SSaammoorrzzààddoowwyymm  nnrr  11
ww WWiieelliisszzeewwiiee
SSPPOOTTKKAANNIIEE  ZZ PPOOLLIICCJJAANNTTKKÑÑ

Dzi´ki wspó∏pracy Beaty Giszczak z Komisariatem Rzecznym
Policji, 19.09. br. mieliÊmy przyjemnoÊç goÊciç King´ Czer-
wiƒskà oraz Kapitana Wyderk´:) DowiedzieliÊmy si´, jak na-
le˝y zachowaç si´ jako pieszy, rowerzysta oraz jako pasa˝er.
Na pewno zapami´tamy, ˝e „POLICJANT CZUJNY JEST
NIES¸YCHANIE, PRZY NIM NIC Z¸EGO NAM SI¢ NIE
STANIE!”:) 

Po lekcji edukacyjnej ka˝da z grup przedszkolnych wy-
bra∏a si´ na spacer w okolicach przedszkola, podsumowu-
jàc zdobytà wiedz´.

„„LLAABBOOLLOO””

W nowym roku szkolnym 2017/2018 na nowo rozpoczynamy
przygod´ z Labolkiem oraz jego towarzyszkà – panià Mag-
dà:) Na pierwszym spotkaniu odwiedzili oni wszystkie gru-
py przedszkolne opowiadajàc, gdzie znajdziemy pyszne wi-
taminki.

„„DDYYNNIIOOLLAANNDD””  ––  kkrraaiinnaa  ssmmaakkóóww  ii zzaappaacchhóóww  
14.09. br. wszystkie dzieciaczki z Przedszkola Samorzàdowe-
go nr 1 w Wieliszewie uczestniczy∏y w wycieczce do Dynio-
landu. Ka˝da z grup mia∏a okazj´ karmiç zwierz´ta w mi-
ni-zoo, zwiedziliÊmy cudnà szklarni´ z tykwami oraz bada-
liÊmy na ró˝ne sposoby dynie – jedliÊmy zup´ dyniowà,
dotykaliÊmy dynie przeró˝nych kszta∏tów i kolorów, a tak-
˝e mieliÊmy przyjemnoÊç uczestniczyç w pysznej zabawie
z wodzirejem. nn
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Z wizytà w 32. Wieliszewskim
dywizjonie rakietowym
Obrony Powietrznej
2211  wwrrzzeeÊÊnniiaa  bbrr.. 3322..  WWiieelliisszzeewwsskkii  ddyywwiizzjjoonn
rraakkiieettoowwyy  OObbrroonnyy  PPoowwiieettrrzznneejj  ww OOllsszzeewwnniiccyy
SSttaarreejj  ggooÊÊccii∏∏  uucczznniióóww  zzee  SSzzkkoo∏∏yy
PPooddssttaawwoowweejj  SSppeeccjjaallnneejj  nnrr 332277
ww WWaarrsszzaawwiiee..  

Program wizyty obejmowa∏ wiele atrakcji przygotowanych
specjalnie na tà okazj´. Odby∏a si´ m.in. prezentacja sprz´-
tu wojskowego, zaprezentowano równie˝ pokazy dynamicz-
ne w wykonaniu ˝o∏nierzy, formacji mundurowej 5SQUAD
oraz Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej z Ka∏uszyna. Pokazy te wpi-
sa∏y si´ w program nauczania obejmujàcy zaznajomienie
m∏odzie˝y z wizerunkiem SZ RP, ich tradycjami i historià.
GoÊcie zapoznali si´ równie˝ ze specyfikà zawodu ̋ o∏nierza,
strukturà oraz wyposa˝eniem dywizjonu rakietowego.
Na poczàtku wizyty ˝o∏nierze dywizjonu zaprezentowali
sprz´t b´dàcy na wyposa˝eniu dywizjonu. Nast´pnie
uczniowie mogli zobaczyç pokaz dynamicznego zatrzyma-
nia niebezpiecznego przest´pcy. Udzia∏ w tej akcji brali ope-
ratorzy i szkoleniowcy jednej z formacji mundurowych, dzia-
∏ajàcej w formacji 5SQUAD, jak równie˝ ˝o∏nierz z nasze-
go dywizjonu w roli zatrzymanego, który wykaza∏ si´
ogromnymi zdolnoÊciami aktorskimi. Zaprezentowano je-
den z wielu wariantów zatrzymania niebezpiecznego prze-
st´pcy, poruszajàcego si´ pojazdem mechanicznym. Dzia-
∏anie to oparte by∏o na za∏o˝eniu, ˝e pojazdem porusza∏ si´
rozpoznany i zidentyfikowany przest´pca, do zatrzymania
którego zosta∏a wys∏ana grupa szturmowa. Zatrzymanie
z uwagi na bezwzgl´dnoÊç i brutalnoÊç „bandziora” musia-
∏o odbyç si´ w sposób zapewniajàcy jak najwi´ksze bezpie-
czeƒstwo operatorom, a przede wszystkim osobom postron-
nym. I dlatego zosta∏a podj´ta decyzja o zatrzymaniu w ru-
chu z u˝yciem Êrodków pozoracji. Ârodki te mia∏y za zadanie
odwrócenie i zaskoczenie ,,bandziora” w taki sposób, by nie

by∏ w stanie podjàç próby stawiania oporu podczas zatrzy-
mania. Dodatkowo, ze wzgl´du na obowiàzujàce procedu-
ry stosowane w tego typu akcjach, musia∏o dojÊç po zatrzy-
maniu do przeszukania zarówno przest´pcy, jak i pojazdu,
którym si´ porusza, w celu ujawnienia niebezpiecznych na-
rz´dzi, przedmiotów, materia∏ów wybuchowych itp. Po za-
koƒczeniu czynnoÊci operatorzy przetransportowali zatrzy-
manego. Nast´pnie odby∏ si´ pokaz gaszenia substancji ro-
popochodnej za pomocà gaÊnicy proszkowej w wykonaniu
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Ka∏uszynie. Natomiast go-
Êcie mogli ugasiç „wiosk´ smerfów”. Na koniec druhowie
zaprezentowali skutki gaszenia oleju kuchennego wodà.
Omówili szczegó∏owo schemat zachowaƒ w takiej sytuacji.
OczywiÊcie podczas trwania spotkania mo˝na by∏o oglàdaç
wóz stra˝acki i jego wyposa˝enie. Szczególnym zaintereso-
waniem cieszy∏o si´ równie˝ stanowisko z bronià strzelec-
kà. Na zakoƒczenie wszyscy uczestnicy skosztowali wojsko-
wej grochówki oraz otrzymali upominki.

Dowódca 32. Wieliszewskiego dywizjonu rakietowego
Obrony Powietrznej serdecznie dzi´kuje za pomoc i wspar-
cie wszystkim tym, którzy bardzo aktywnie w∏àczyli si´
w przygotowanie przedsi´wzi´cia. nn AJ

PPÓÓŁŁKKOOLLOONNIIEE  WW  GGMMIINNIIEE

W tym roku po raz pierwszy w naszej Gminie organizowane by-
∏y ca∏odzienne pó∏kolonie. ¸àcznie w dwóch placówkach
i w dwóch turnusach, które odbywa∏y si´ w dniach 17–21 lipca
oraz 24–28 lipca, udzia∏ wzi´∏o oko∏o 70 uczestników.
W ka˝dym tygodniu na dzieci czeka∏y ró˝ne atrakcje. Prioryte-
tem organizatorów by∏ bezpieczny wypoczynek, stàd spotkanie
ze specjalistkà ds. profilaktyki spo∏ecznej w legionowskiej ko-
mendzie – asp. szt. Justynà Stopiƒskà, która zaprosi∏a do szkó∏
Emili´ Malickà – przewodnika psa z sekcji poszukiwawczo-ra-
tunkowej OSP w Jab∏onnie wraz z jej podopiecznym labradorem
wabiàcym si´ Regar. Dzieciaki mia∏y mo˝liwoÊç obejrzenia rów-
nie˝ spektakli profilaktycznych w sali koncertowej im. Krzysz-
tofa Klenczona w Wieliszewie.

W programie pó∏kolonii znalaz∏y si´ ponadto wyjazdy do ki-
na, Parku Rozrywki Julinek, Centrum Zabaw dla dzieci Kolo-
rado i na basen w Stanis∏awowie Pierwszym. Mamy nadziej´,
˝e ka˝dy znalaz∏ coÊ dla siebie. Opiekunki (nauczycielki z wy-
maganymi prawem kwalifikacjami) dba∏y, by zabijaç nud´ pod-
czas zaj´ç sportowych, artystycznych czy kulinarnych.

Bardzo serdecznie dzi´kujemy uczestnikom, naszym goÊciom,
opiekunom oraz osobom odpowiedzialnym za wy˝ywienie na-
szych podopiecznych.To dzi´ki kadrze, zarówno pedagogicznej
jak i niepedagogicznej, pó∏kolonie by∏y tak udane, jak wynika
z ankiet przysy∏anych do CUW-u. Mamy nadziej´, ˝e dzieciaki
by∏y zadowolone z czasu sp´dzonego na pó∏koloniach, a otrzy-
mane pamiàtkowe dyplomy i ksià˝ki b´dà im przypomina∏y ten
czas.

Do zobaczenia za rok! nn CUW. ŁK/JB

W niedziel´ (3.09.) odby∏ si´ koncert dla najm∏odszych w ra-
mach III. Festiwalu Muzyki Kameralnej i Organowej Powiatu
Legionowskiego.W trakcie tej wyjàtkowej muzycznej uczty s∏u-
chacze dowiedzieli si´ dlaczego Panià Muzyk´ bola∏a g∏owa?!
Czy sprawi∏y to niegrzeczne instrumenty? A mo˝e fa∏szujàce nut-
ki? Poznali te˝ ile kluczy mieszka na pi´ciolinii, dlaczego sak-
sofon jest drewniany skoro jest blaszany, czy puzon móg∏by za-
mieszkaç w kurniku i dlaczego najbardziej kocha s∏owo „ma-
ma”! 
Te i wiele innych muzycznych zagadek zosta∏o rozwiàzanych pod-
czas koncertu pe∏nego weso∏ej zabawy, muzyki, Êmiechu i cu-
downych piosenek! Razem z mi∏à dziewczynkà o imieniu Pio-
senka, mieszkajàcà u swojej Babci Klawiatury, w uroczym mia-
steczku Symfonia dzieci pozna∏y tajemnic´ Pani Muzyki.

Podczas koncertu us∏yszeliÊmy wiele arcydzie∏ muzyki klasycz-
nej. By∏y to utwory m.in.: Johannesa Brahmsa, Claude’a Debus-
sy’ego, W.A. Mozarta, K. Kurpiƒskiego, W. Lutos∏awskiego,
G. Lehmnna, G. Fuhlischa i P. Wróbla.Towarzyszy∏y te˝ uczest-
nikom pi´kne, weso∏e i ponadczasowe piosenki K. Kwiatkow-
skiej, T. Woêniakowskiego, J. Wasowskiego i innych.

Dla najm∏odszych wystàpili: Izabela Kaziemierska – Êpiew
i prowadzenie, Mariusz Dropek – fortepian, Przemys∏aw Ska-
∏uba – saksofon, Piotr Wróbel – puzon. nn

PPIIOOSSEENNKKAA  WW  WWIIEELLIISSZZEEWWIIEE  

Półkolonie Wieliszew

oorrggaanniizzaattoorrzzyy  ii  ppaarrttnneerrzzyy
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MMaasszz  5500--6699  llaatt??
ZZrroobbiiłłaaÊÊ  jjuu˝̋
mmaammmmooggrraaffii´́??
Niespe∏na 40% uprawnionych Polek zg∏osi∏o si´ do tej po-
ry na badania mammograficzne w ramach Populacyjnego
Programu Wczesnego Wykrywania Raka Piersi.
Badanie jest bezp∏atne, refundowane kobietom w wie-
ku 50–69 lat co 2 lata przez Narodowy Fundusz Zdrowia (lub
co 12 miesi´cy, je˝eli w ramach realizacji Programu otrzy-
ma∏y odpowiednie pisemne wskazanie). Nie jest wymaga-
ne skierowanie lekarskie.

„Mimo, i˝ mammografia to najskuteczniejsza metoda pro-
filaktyki raka piersi, nadal mniej ni˝ po∏owa kobiet podda-
∏a si´ bezp∏atnemu badaniu w ramach Populacyjnego Pro-
gramu Wczesnego Wykrywania Raka Piersi – mówi dr Ma∏-
gorzata Cymerman z LUX MED Diagnostyka – Zach´camy
panie do profilaktyki zwiàzanej z rakiem piersi, gdy˝ jest
to najcz´Êciej wyst´pujàcy nowotwór z∏oÊliwy wÊród Polek”.

Mammografia trwa jedynie kilka minut i polega na zro-
bieniu 4 zdj´ç rentgenowskich. Pozwala na rozpoznanie i wy-
krycie tzw. zmian bezobjawowych (guzków oraz innych nie-
prawid∏owoÊci w piersi) w bardzo wczesnym etapie rozwo-
ju, wtedy, kiedy nie sà one wyczuwalne przez kobiet´ lub
lekarza, co bardzo istotnie zwi´ksza szans´ wyleczenia.

ZZaapprraasszzaammyy  nnaa  bbaaddaanniiee::  
• Niepor´t – 6 paêdziernika przy Centrum Medycznym,

ul. PodleÊna 4
• Wieliszew – 6 paêdziernika przy hali sportowej, ul. Modliƒ-

ska 65
Prosimy o wczeÊniejszà rejestracj´ pod nr tel. 58 666 24 44

lub na http://www.mammo.pl/formularz. Call Center czynne
jest od poniedzia∏ku do soboty.

W zwiàzku z rozpoczynajàcym si´ sezonem grzewczym Prezes Kra-
jowej Izby Kominiarzy wyda∏ komunikat dotyczàcy przeciwdzia-
∏ania po˝arom sadzy w kominie i zatruciom tlenkiem w´gla, po-
tocznie zwanego czadem.

KKoommuunniikkaatt  PPrreezzeessaa  KKrraajjoowweejj  IIzzbbyy  KKoommiinniiaarrzzyy
ddoo wwłłaaÊÊcciicciieellii  ii zzaarrzzààddccóóww  bbuuddyynnkkóóww
ww zzwwiiààzzkkuu  zz rroozzppoocczz´́cciieemm  sseezzoonnuu  
ooggrrzzeewwcczzeeggoo 22001177//22001188

Przypominam w∏aÊcicielom i zarzàdcom budynków o obowiàzkach
zwiàzanych z bezpiecznym u˝ytkowaniem przewodów kominowych.

Komin b´dàcy bardzo istotnym elementem budynku, chocia˝
zajmujàcym tylko niewielkà jego powierzchni´, mo˝e te˝ byç nie-
zwykle groêny. Szczególnie w przypadku po˝aru sadzy w nieczysz-
czonym, êle eksploatowanym kominie. Temperatura palàcej si´
sadzy przekracza wówczas nawet 1000 stopni Celsjusza! A taki
stan jest wielkim zagro˝eniem dla mieszkaƒców.

Paƒstwowa Stra˝ Po˝arna ka˝dego roku odnotowuje kilkana-
Êcie tysi´cy po˝arów spowodowanych wadami lub nieprawid∏owà
eksploatacjà urzàdzeƒ ogrzewczych.

W roku 2016 odnotowano 14 266 po˝arów od urzàdzeƒ ogrzew-
czych na paliwa sta∏e, 238 po˝arów od urzàdzeƒ na paliwa ciek∏e
i 636 po˝arów od urzàdzeƒ na paliwa gazowe. Dane statystyczne
KG PSP [êród∏o: www.kgpsp.gov.pl, data dost´pu 01.09.2017].

Oprócz po˝arów nieprawid∏owa eksploatacja przewodów komi-
nowych grozi tak˝e zatruciem tlenkiem w´gla, popularnie zwa-
nym czadem.

W sezonie ogrzewczym od 1 wrzeÊnia 2015 do 31 marca 2016
Paƒstwowa Sta˝ Po˝arna odnotowa∏a 4 685 zdarzeƒ zwiàzanych
z tlenkiem w´gla, w tym 2 903 osoby poszkodowane i 61 ofiar
Êmiertelnych.

Dane statystyczne KG PSP [êród∏o: www.kgpsp.gov.pl, data do-
st´pu 01.09.2017].

Krajowa Izba Kominiarzy popiera kampani´ prewencyjnà
CZAD I OGIE¡ – OBUDè CZUJNOÂå, prowadzonà przez Mini-
sterstwo Spraw Wewn´trznych i Administracji i Paƒstwowà Stra˝
Po˝arnà.

Kominy: instalacj´ dymowà, spalinowà oraz wentylacyjnà na-
le˝y poddawaç okresowej kontroli oraz czyszczeniu przez upraw-
nionego kominiarza. Profesjonalna kontrola kominiarska to nie
tylko formalnoÊç, lecz g∏ówna zasada bezpieczeƒstwa, która za-
pobiega zaczadzeniom, po˝arom, spe∏niajàc jeden z podstawowych
warunków ubezpieczenia domu.

Pod honorowym patronatem Komendanta G∏ównego Paƒstwo-
wej Stra˝y Po˝arnej Krajowa Izba Kominiarzy prowadzi akcj´ spo-
∏ecznà ZAPROÂ KOMINIARZA!

Ustawa Prawo budowlane stanowi, ˝e w∏aÊciciel – zarzàdca bu-
dynku jest zobowiàzany co najmniej 1 raz w roku zleciç przepro-

wadzenie okresowej kontroli stanu technicznego przewodów ko-
minowych (dymowych, spalinowych i wentylacyjnych) osobie po-
siadajàcej odpowiednie uprawnienia – mistrza kominiarskiego
(zgodnie z art. 62 ust. 1 pkt 1 c, oraz art. 62 ust. 1 pkt 1 ustawy
– Prawo budowlane Dz. U. z 2016 r., poz. 290).

W przypadku stwierdzenia uszkodzeƒ lub braków w∏aÊciciel,
zarzàdca lub u˝ytkownik budynku sà obowiàzani w czasie lub bez-
poÊrednio po przeprowadzonej kontroli usunàç stwierdzone uszko-
dzenia oraz uzupe∏niç braki, które mog∏yby spowodowaç zagro-
˝enie ˝ycia lub zdrowia ludzi, bezpieczeƒstwa mienia bàdê Êro-
dowiska, a w szczególnoÊci katastrof´ budowlanà, po˝ar, wybuch,
pora˝enie pràdem elektrycznym albo zatrucie gazem (art. 70 ust. 1
ustawy – Prawo budowlane).

Regularne usuwanie zanieczyszczeƒ z przewodów kominowych
przez wykwalifikowanego kominiarza zabezpiecza przed powsta-
niem po˝aru sadzy w kominie.

Przepisy przeciwpo˝arowe nakazujà w obiektach lub ich cz´-
Êciach, w których odbywa si´ proces spalania paliwa sta∏ego, cie-
k∏ego lub gazowego, obowiàzkowe usuwanie zanieczyszczeƒ
z przewodów dymowych i spalinowych w nast´pujàcych terminach:
1) od palenisk zak∏adów zbiorowego ˝ywienia i us∏ug gastrono-

micznych – co najmniej raz w miesiàcu, je˝eli przepisy miej-
scowe nie stanowià inaczej;

2) od palenisk opalanych paliwem sta∏ym niewymienionych
w pkt 1 – co najmniej raz na 3 miesiàce;

3) od palenisk opalanych paliwem p∏ynnym i gazowym niewymie-
nionych w pkt 1 – co najmniej raz na 6 miesi´cy.

4) z przewodów wentylacyjnych co najmniej raz w roku, je˝eli
wi´ksza cz´stotliwoÊç nie wynika z warunków u˝ytkowych.
(Rozporzàdzenie Ministra Spraw Wewn´trznych i Administra-

cji z dnia 7 czerwca 2010 r. w sprawie ochrony przeciwpo˝arowej
budynków, innych obiektów budowlanych i terenów Dz. U. 2010
nr 109 poz. 719).

W przypadku po˝aru lub zaczadzenia brak dokumentacji ter-
minowego czyszczenia i kontroli kominów mo˝e stanowiç podsta-
w´ odmowy wyp∏aty odszkodowania przez firm´ ubezpieczeniowà.

nn Prezes Krajowej Izby Kominiarzy
Marcin Ziombski

Krajowa Izba Kominiarzy

GGMMIINNNNEE  BBIIEEGGII  PPRRZZEEŁŁAAJJOOWWEE
22.09. br. Referat Sportu Urz´du Gminy Wieliszew zorganizowa∏
Gminne Biegi Prze∏ajowe przy hali sportowej w Wieliszewie. W za-
wodach wzi´∏y udzia∏ 4 szko∏y z: Janówka, Skrzeszewa oraz dwie
z Wieliszewa. Pogoda ca∏y czas dopisywa∏a zawodnikom. Gminne
prze∏aje o godzinie 11.00 otworzy∏ kierownik Referatu Sportu Ta-
deusz Szczygielski. Zawody odby∏y si´ przy podziale na dwie kla-
syfikacje: szkó∏ podstawowych (dzieci rocznik 2005 i m∏odsi) i szkó∏
gimnazjalnych (m∏odzie˝). Klasyfikacje szkó∏ podstawowych wy-
gra∏ Janówek z 237 pkt. Zaraz za nimi uplasowa∏ si´ Wieliszew
z 232 pkt, i stawk´ zamyka Skrzeszew ze 134 pkt. Wyniki z po-
szczególnych biegów wyglàda∏y nast´pujàco:

Dziewcz´ta klasa V:
1. Bibkin Kalina, Wieliszew 50 pkt, 2. Maroƒska Kaja, Skrzeszew 35 pkt, 3. Trzaska Amelia, Janówek 25 pkt

Ch∏opcy klasa V:
1. Trójnowski Szymon, Janówek 50 pkt, 2. Nies∏uchowski Alan, Skrzeszew 35 pkt, 3. Zabijak Mateusz, Janówek 25 pkt

Dziewcz´ta klasa VI:
1. Zalewska Zuzanna, Wieliszew 50 pkt, 2. Piotrowska Zofia, Wieliszew 35 pkt, 3. Witeska Ola, Janówek 25 pkt

Ch∏opcy klasa VI:
1. Siedlecki Hubert, Wieliszew 50 pkt, 2. Brzeziƒski Eryk, Janówek 35 pkt, 3. Trzaska Fabian, Janówek 25 pkt

Klasyfikacje szkó∏ gimnazjalnych wygra∏ Wieliszew z 712 pkt,
a drugie miejsce Janówek ze 143 pkt. Wyniki z poszczególnych
biegów wyglàda∏y nast´pujàco:

Dziewcz´ta klasa VII SP:
1. Gawek Natalia, Janówek 50 pkt, 2. Ruszkiewicz Beata, Wieliszew 35 pkt, 3. Matkiewicz Oliwia, Janówek 25 pkt

Ch∏opcy klasa VII SP:
1. Trzciƒski Jakub, Wieliszew 50 pkt, 2. Mi´goç Micha∏, Wieliszew 35 pkt, 3. Mazurkiewicz Bartosz, Wieliszew 25 pkt

Dziewcz´ta klasa II Gim:
1. Owsieniuk Marta, Wieliszew 50 pkt, 2. Kwiatkowska Kasia, Wieliszew 35 pkt, 3. Ziemak Martyna, Wieliszew 25 pkt

Ch∏opcy klasa II Gim:
1. Lemaƒski Daniel, Wieliszew 50 pkt, 2. Kawka Dominik, Janówek 35 pkt, 3. Fonder Kamil, Wieliszew 25 pkt

Dziewcz´ta klasa III Gim:
1. Gajda Zuzanna, Wieliszew 50 pkt, 2. Sobolewska Wiktoria, Wieliszew 35 pkt, 3. Namirowska Natalia, Wieliszew 25 pkt

Ch∏opcy klasa III Gim:
1. Markowicz Mateusz, Wieliszew 50 pkt, 2. Wyszyƒski Hubert, Wieliszew 35 pkt, 3. Maroƒski Przemek, Wieliszew 25 pkt
Po zakoƒczeniu biegów uczestnicy zawodów otrzymali pocz´stu-
nek w postaci soczków i rogalików. Narody wr´czy∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki. nn
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Zach´camy do adopcji piesków z terenu naszej Gminy, które przez
nieodpowiedzialnych ludzi trafi∏y do schroniska.
Całus trafi∏ do schroniska zWieliszewa. Jest psim
„dzieciakiem”, który ma nadzwyczaj du˝o ener-
gii – oczywiÊcie tej pozytywnej. Uwielbia ludzi,
wszystkich bez wyjàtku:) Na widok cz∏owieka wa-
riuje z radoÊci, skacze, ca∏uje i jakby móg∏, wsko-
czy∏by na g∏ow´. Jest tak energiczny, ˝e ci´˝ko
jest go pog∏askaç czy si´ do niego przytuliç. Oczy-
wiÊcie te˝ si´ m´czy i wtedy odpoczywa Êpiàc jak
suse∏:) Ca∏usek bardzo ∏adnie chodzi na smyczy,
choç jest troch´ nieokrzesany i najch´tniej zna-
laz∏by si´ w 5 miejscach na raz. Kilka lekcji dys-
cypliny i powinno byç super. Lubi bawiç si´ za-
bawkami, ale najch´tniej w towarzystwie cz∏o-
wieka. Jak ka˝dego malucha nale˝y nauczyç go
czystoÊci, no i oczywiÊcie pozytywnych zachowaƒ.
Nie wiemy na jak du˝ego psa Ca∏us uroÊnie. Pó-

ki co zapowiada si´ na psa Êredniej wielkoÊci.
Szukamy dla niego kochajàcego domu, który po-
Êwi´ci malcowi czas i poka˝e Êwiat.
Milo trafi∏ do schroniska z Wieliszewa. Jest psem
spokojnym, nieco wystraszonym miejscem w któ-
rym si´ znalaz∏.W stosunku do cz∏owieka jest ∏a-
godny, lubi si´ przytulaç w poszukiwaniu bezpie-
czeƒstwa. Spacer na smyczy idzie mu nieêle, ale
kilka lekcji na pewno by si´ przyda∏o. Stosunek
do innych psów – póki co – nie jest nam znany,
ale b´dziemy to sprawdzaç. Milo to taki ciekaw-
ski Êwiata psiak, który potrzebuje spokojnego
opiekuna, który mu ten Êwiat poka˝e.
W Lecznicy Weterynaryjnej doktora Kado w ¸aj-
skach do adopcji sà dwa koty: kotek i kotka
w wieku oko∏o 6 m-cy.

Całus Milo

PPrrzzyyggaarrnniijj  pprrzzyyjjaacciieellaa
KKààcciikk  aaddooppccyyjjnnyy

Jagody goji
z Podd´bia
nagrodzone
ZZwwyyccii´́zzccàà  kkoonnkkuurrssuu
nnaa nnaajjbbaarrddzziieejj  iinnnnoowwaaccyyjjnnyy
pprroodduukktt  „„FFrreesshh  MMaarrkkeett
AAwwaarrdd  –– PPrroodduukktt  RRookkuu 22001177””,,
pprrzzeepprroowwaaddzzoonnyymm  ww rraammaacchh
ddzziieessiiààtteejj  eeddyyccjjii  KKoonnffeerreennccjjii
FFrreesshh  MMaarrkkeett 22001177,,  zzoossttaa∏∏yy
ÊÊwwiiee˝̋ee  jjaaggooddyy  ggoojjii……
zz PPoodddd´́bbiiaa!!

Jubileuszowà edycj´ zorganizowano 21 wrze-
Ênia w Centrum Konferencyjnym „Mazur-
kas” w O˝arowie Mazowieckim. Âwie˝e ja-
gody Goji – nowoÊç na polskim rynku (zna-
my przede wszystkim ich suszonà postaç)
– charakteryzujà si´ wysokà zawartoÊcià wi-
taminy C a tak˝e cynku, ˝elaza, wapnia, se-
lenu i fosforu oraz witamin B1, B2, B6 i E.
Jagoda Goji jest uznawana za „adaptogen”,
co w terminologii zwiàzanej z roÊlinami lecz-
niczymi oznacza, i˝ posiada szereg w∏aÊciwo-
Êci terapeutycznych (podobnie jak popular-
ny ̋ eƒ-szeƒ).Adaptogen o˝ywia i wzmacnia
organizm oraz pomaga mu lepiej radziç so-
bie ze stresem poprzez wspieranie pracy
nadnerczy. W zwiàzku z du˝ym popytem

na Êwie˝e jagody goji producent z Podd´bia
nie jest w stanie polegaç jedynie na w∏a-
snych uprawach, importujàc owoce równie˝
z mo∏dawskich plantacji.

Fresh Market to mi´dzynarodowe spotka-
nie dostawców Êwie˝ych owoców, warzyw
i kwiatów z kupcami reprezentujàcymi sie-
ci handlowe. Z roku na rok wzrasta zainte-
resowanie wydarzeniem – w tym roku orga-
nizatorzy goÊcili dystrybutorów owoców,
warzyw i kwiatów z 17 krajów. Sponsorem
wydarzenia by∏a w∏oska firma Carton Pack.
Podczas Konferencji, w której wzi´∏o
udzia∏ 350 uczestników, odby∏y si´ panele
dyskusyjne poÊwi´cone najwa˝niejszym za-
gadnieniom sektora produkcji Êwie˝ych
owoców i warzyw – wiedzà dzielili si´ eks-
perci z bran˝y. W czasie tegorocznej edycji
uczestnicy przeprowadzili ∏àcznie po-
nad 1300 spotkaƒ z przedstawicielami naj-
wi´kszych sieci handlowych dzia∏ajàcych
na terenie Polski, Ukrainy, Bia∏orusi, Czech,
Rosji (w tym Obwodu Kaliningradzkiego)
oraz Litwy. Nie zabrak∏o wystawy stoisk pre-
zentujàcych ofert´ handlowà sponsorów
i firm uczestniczàcych w wydarzeniu.

Szczegó∏owe informacje dost´pne sà
na stronie www.freshmarket.com.pl nn  
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Mi´dzy 27 sierpnia a 2 wrzeÊnia br. odby∏ si´ obóz pi∏karski orga-
nizowany przez AKS Mewa Krubin. Zawodnicy z roczni-
ka 2003, 2004, 2006, 2007 oraz 2008 wraz z trenerami (Patrykiem
Bucznym i Rados∏awem Oleksiakiem) i opiekunami (Magdalenà
Twardo i Micha∏em Paczkowskim) wybrali si´ do województwa ∏ódz-
kiego na tygodniowy obóz przygotowawczy do rozpoczynajàcego si´
sezonu na mazowieckich boiskach.
45 uczestników wyjazdu stawi∏o si´ w usytuowanym nad malowni-
czà rzekà Wartà – OÊrodku Wypoczynkowym „Osada Sportowa”
w Burzeninie (powiat sieradzki). Przez ca∏y czas pobytu m∏odzi pi∏-
karze nie pró˝nowali. Dni obozowe wype∏nione by∏y zaj´ciami pi∏-
karskimi, a w mi´dzyczasie niezliczone atrakcje oferowane przez
oÊrodek gwarantowa∏y absolutny brak nudy (min. quady, paintball,
Êciana wspinaczkowa, strzelnica, trasa linowa i wiele innych). Na-
pi´ty ca∏odniowy grafik sprawi∏, ˝e obóz minà∏ niespodziewanie szyb-
ko, a telefonów do rodziców by∏o jak na lekarstwo. ˚ar lejàcy si´
z nieba niemal przez ca∏y czas trwania wyjazdu mocno przypiek∏
nam skór´, wyjàtkowo zdolni kucharze zadbali o nasze podniebie-
nia, a hektolitry wylanego potu i przebiegni´te dziesiàtki kilome-
trów na treningach mocno zahartowa∏y nasze organizmy. JesteÊmy
przekonani, ˝e ten obóz na d∏ugo pozostanie w pami´ci uczestni-
ków i w podobnym sk∏adzie zorganizujemy wyjazd ju˝ za rok! 

ChcielibyÊmy w imieniu wszystkich uczestników podzi´kowaç:
Wójtowi Gminy Wieliszew Paw∏owi Kownackiemu oraz przewodni-
czàcemu Rady Gminy Marcinowi Fabisiakowi za wsparcie w orga-
nizacji naszego wyjazdu. nn

OOBBÓÓZZ  PPIIŁŁKKAARRSSKKII  

Złombol 2017

WW ssoobboott´́,, 22  wwrrzzeeÊÊnniiaa  bbrr..  wwyyssttaarrttoowwaa∏∏aa  
1111..  eeddyyccjjaa  rraajjdduu  „„ZZ∏∏oommbbooll 22001177””..  

„Z∏ombol” – to najwi´kszy rajd charytatywny w Europie. Udzia∏
w nim mo˝e wziàç ka˝dy, kto ma ochot´ na odrobin´ ryzyka, dys-
ponuje starym samochodem i nie zawaha si´ go u˝yç, aby poko-
naç kilka tysi´cy kilometrów po Europie w szczytnym celu. Or-
ganizatorzy i uczestnicy wyjazdu nie zarabiajà na rajdzie, a Êrod-
ki finansowe pozyskane podczas przygotowaƒ do niego sà
przekazywane na wsparcie dzieci z domów dziecka.

W tym roku w rajdzie bra∏o udzia∏ 530 aut, a jego trasa wio-
d∏a z Katowic przez Czechy, Niemcy, Francj´, do Hiszpanii i… nie
zabrak∏o w nim wieliszewskich akcentów. Nasi mieszkaƒcy, bra-
cia Marcin i Micha∏ Staniaszczykowie z Góry postanowili sprostaç

wyzwaniu i swoim wys∏u˝onym trabantem wesprzeç t´ szczytnà
akcj´. Nie by∏o lekko, bo przekroczenie mety w miejscowoÊci No-
ja na pó∏nocy Hiszpanii zaplanowane zosta∏o na 6 wrzeÊnia, ale
nasza za∏oga po pokonaniu 6 tys. km (3 500 km – trasa podstawo-
wa + 2 500 km – trasa turystyczna), zgodnie z planem zameldo-
wa∏a si´ na miejscu, a co najwa˝niejsze – wys∏u˝ony trabant po dro-
dze nie uleg∏ ˝adnej awarii, i oprócz Êrodka transportu z powo-
dzeniem pe∏ni∏ równie˝ funkcj´ noclegowà, baz´ posi∏kowà i by∏
g∏ównym miejscem odpoczynku.

Podczas akcji zebrano prawie 1 milion z∏otych. Kwota ta trafi
do najbardziej potrzebujàcych dzieci z domów dziecka, a kolejna
edycja rajdu „Z∏ombol” ju˝ za rok.Wszyscy, którzy chcieliby prze-
˝yç przygod´ ̋ ycia i majà do dyspozycji wys∏u˝one auto, mogà po-
znaç wi´cej szczegó∏ów o akcji na stronie: zlombol.pl nn MF

WWYYCCZZYYNNOOWWAA  SSEEKKCCJJAA  SSZZEERRMMIIEERRCCZZAA  ––  ZZAAPPRRAASSZZAA
OOdd ssiieeddmmiiuu  mmiieessii´́ccyy  ww SSzzkkoollee  PPooddssttaawwoowweejj  iimm..  JJóózzeeffaa  WWyybbiicckkiieeggoo  ww JJaannóówwkkuu,,
ppoodd eeggiiddàà  kklluubbuu  UUKKSS  FFeenniikkss  ddzziiaa∏∏aa  wwyycczzyynnoowwaa  sseekkccjjaa  sszzeerrmmiieerrcczzaa..  DDzzii´́kkii  nniieejj
ddzziieeccii  zzgg∏∏´́bbiiaajjàà  ttrruuddnnàà  sszzttuukk´́  ffeecchhttuunnkkuu  bbrroonniiàà  bbiiaa∏∏àà..  WW nnaaggrroodd´́  zzaa wwyyttrrwwaa∏∏ooÊÊçç
oorraazz  ccii´́˝̋kkàà  pprraacc´́  ppiieerrwwssii  zzaawwooddnniiccyy  oottrrzzyymmaallii  oodd kklluubbuu  sspprrzz´́tt  sszzeerrmmiieerrcczzyy..
GGrraattuulluujjeemmyy  iimm  wwyyttrrwwaa∏∏ooÊÊccii  oorraazz  ˝̋yycczzyymmyy  ssuukkcceessóóww  nnaa pprrzzyysszz∏∏ooÊÊçç..

A jeÊli i Ty chcesz iÊç w Êlady naszych szermierzy, serdecznie zapraszamy! 
Kontakt: UKS Feniks, Ryszard Rogowski – trener sekcji, tel. 661 58 02 10. 


